
فرونشست  به فرودگاه اصفهان و چمن ورزشگاه نقش جهان رسید  

خطر؛ نزدیک تر از همیشه!
کاوه، یک گل و یک پاس گل؛ 
رضایی، مؤثرترین بازیکن رضایی، مؤثرترین بازیکن 
سپاهان در اهوازسپاهان در اهواز

6

شهردار شهرضا خبرداد
انار »شهرضا« به ارمنستان می رود

استاندار:
سرمایه گذاران را به اصفهان بر می گردانیم

 تأمین بذر گندم و جو برای کشت پاییزه اصفهان 
 مدیر امور  زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان خبرداد  

اولین هتل 
آموزش وپرورش 

در اصفهان تأسیس 
می شود

شرایط حمل ونقلی 
 عمومی اصفهان 

بهبود می یابد
از سرقت کاشی ها تا انبار زباله و نخاله در مسجد سید 
گرد فراموشی بر مسجد تاریخی اصفهان
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی            

سه شنبه ۸ آبان ۱۴۰۳
۲۵ ربیع الثانی  ۱۴۴۶

۲۹ اکتبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۱۲

۸ صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

رئیس بخش زلزله شناســی مهندســی و خطرپذیری مرکز تحقیقات راه و مسکن 
شهرسازی وزارت راه و شهرسازی آماری عجیب و قابل تأمل از وضعیت ساختمان ها، بناها و 
تأسیسات شهری در معرض فرونشست اصفهان ارائه کردو گفت:خاک های واگرا که پس از 
خشک شدن، از هم باز می شود، یکی از عوامل افزایش فرونشست زمین در اصفهان است که 
نمونه های بارز این نوع شکاف های فرونشستی را در اطراف فرودگاه اصفهان و بخش هایی از 

ورزشگاه تازه تأسیس نقش جهان ازجمله چمن ورزشگاه گزارش کرده اند. 

مصاف ســپاهان و فــولاد در حالی با 
تساوی 2 بر 2 تمام شــد که 30 دقیقه 
طوفانی داشت. کاوه رضایی با گلی که زد 
و یخ بازی را آب کرد شروع کننده این زد 

و خورد جذاب بود...

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان از 
بهره برداری پروژه مشارکتی مجموعه تجاری منارجنبان در منطقه ۹ این کلان شهر 
در آینده نزدیک خبر داد. مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: این 
منطقه دارای 2 پروژه مشارکتی فعال و مهم است که بهره برداری از آن ها محرک 
رشد و توسعه این منطقه خواهد بود. وی افزود: پروژه مشارکتی مجموعه تجاری 
منارجنبان در کنار مجموعه تاریخی منارجنبان اصفهان و در خیابان آتشگاه است 
که دارای ۱۵ هزار متر زیر بنا و در ۵ طبقه احداث می شــود. این مجموعه دارای 
۵0 واحد تجاری و ظرفیت پارکینگ 23۵ خودرو اســت که ۷0 درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و در آینده نزدیک به بهره برداری می رسد. حیدری با اشاره به ابعاد 

فرهنگی و اجتماعی این پروژه افزود: خیابان آتشگاه و محله منارجنبان به لحاظ 
تاریخی نمادی از تاریخ کهن شهر اصفهان است که به لحاظ سرسبزی و خوش 
آب و هوایی همراه مورد اســتقبال گردشــگران قرار دارد. با بهره برداری از این 
پروژه علاوه بر رفع مشکل پارکینگ مجموعه تاریخی منارجنبان، امکان توسعه 
ظرفیت های تجاری این منطقه فراهم خواهد شد. وی گفت: مجموعه مشارکتی 
تجاری مسکونی قدس در خیابان قدس واقع در خیابان آتشگاه است که ۵۷00 
متر زیربنا دارد و در ۵ طبقه مسکونی، تجاری و پارکینگ احداث شده است. این 
مجموعه دارای 3۵ واحد مسکونی و ۱0 واحد تجاری است که مراحل تکمیل آن 

نهایی شده و با نصب انشعابات تا پایان ماه جاری به بهره برداری خواهد رسید.

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری شهرداری اصفهان خبر داد

بهره برداری از پروژه مشارکتی منارجنبان تا پایان سال جاری
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آگهی مزایده فروش زمین با کاربری کارگاهی )نوبت اول(

فرید شریعت زاده-  شهردار شاپور آباد

چاپ اول

م الف: ۱۸۱6۰۰۸

شهرداری شاپور آباد به استناد بند ۵ صورت جلسه شماره 4۵6 مورخ ۱0/۱۷/ ۱402 و بند ۷ صورت جلسه شماره 4۷۱ مورخ ۱403/02/۱6 شورای محترم 

اسلامی شهر در نظر دارد تعداد ۱ پلاک زمین با کاربری کارگاهی واقع در مجموعه تفکیکی بنائیان شهر شاپور آباد را از طریق مزایده عمومی به شرح زیر به 
فروش برساند. بنابراین از کلیه متقاضیان دعوت می شود جهت بازدید ازمحل و کسب اطلاعات بیشتر به شهرداری و برای ارائه قیمت بر مبنای قیمت 

هر متر مربع به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )www.setadiran.ir( در مدت زمان تعیین شده مراجعه نمایند.
مهلت دریافت اسناد تا تاریخ ۱403/08/۱۵ 

مهلت ارسال پیشنهادات تا تاریخ ۱403/08/26
شماره مزایده: 20030۹34280000۱۱

فراخوان خرید کشنده

محمدامین علیخانی- شهردار سمیرم

نوبت دوم

م الف: ۱۸۱۱62۰

شهرداری سمیرم در نظر دارد با توجه به مصوبه شماره۱8۱ مورخ ۱403/۵/۱3 شورای اسلامی شهر نســبت به خرید یک دستگاه کشنده بنز واگن هود 2630 کابین دار 

از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت اقدام نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. قیمت پیشنهادی تا سقف 64,۵00,000,000 ریال می باشد. متقاضیان شرکت در 

فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی 

اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
- تاریخ انتشار فراخوان: ۱403/8/0۱

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: ۱403/8/۹
- مهلت ارسال پیشنهادات: ۱403/8/20
- زمان بازگشایی پاکت ها: ۱403/8/2۱

شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهاد ها مختار است.

کلیه هزینه های انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

در صورتی که برنده مناقصه یا مزایده از انجام معامله خودداری کند یا پس از ابلاغ قانونی حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده او به نفع شهرداری ضبط و قرارداد با نفر بعدی 

منعقد خواهد شد و در صورتی که برندگان دوم و سوم نیز پس از ابلاغ قانونی حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنها به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.

نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: ضمانت نامه بانکی یا واریز فیش سپرده به شماره حساب ۳۱۰۰۰۰۵۴۲۸۰۰۴ به مبلغ ۳,۲۲۵,۰۰۰,۰۰۰ ریال
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: استان اصفهان، شهر سمیرم،خیابان شهید باهنر، شهرداری سمیرم

 آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 

شماره 2۰۱۰2 مورخ ۱4۰3/۰۸/۰7

اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان

مدت شماره مناقصهعنوان پروژهردیف
قرارداد

نوع 
قرارداد

مبلغ تضمین 
شرکت در مناقصه 

)ریال(

مبلغ برآورد اولیه به 
ریال )بر اساس فهرست 

بها سال ۱۴۰۳(
نوبت 
مناقصه

۱
 احداث مدرسه ۱2 کلاسه 

دوم۱0/38۱/000/00020۷/6۱۷/24۱/234سرجمع24 ماه20030040380000۷۵ شماره 2 مسکن مهر گلپایگان

2
احداث مدرسه 6 کلاسه 

دوم6/0۱3/000/000۱20/2۵۵/80۷/۷6۱سرجمع۱۵ ماه20030040380000۷4 مسکن مهر خورزوق برخوار

3
احداث مدرسه ۱2 کلاسه 
دوم۱0/43۷/000/000208/۷3۱/۵۵4/۵۱8سرجمع24 ماه20030040380000۷3 مسکن مهر فریدونشهر

۱. دستگاه مناقصه گزار: اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان 
۲. موضوع مناقصه: مندرج در جدول فوق

۳. تاریخ و مهلت دریافت و گشایش اسناد مناقصه:
الف( مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار آگهی ۱۴۰۳/۰۸/۰۸ لغایت مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۲ 

ب( مهلت تحویل اسناد مناقصه تا پایان وقت اداری مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۳

ج( زمان گشایش پاکات اسناد مناقصه روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۴ در محل سالن جلسات 

د( قیمت پیشنهادی پیمانکار الزاماً بایستی با سقف رتبه پیمانکار در رشته ساختمان و ابنیه مطابقت داشته باشد.

ه( نحوه عقد قرارداد به صورت زیربنایی بر اساس بخشنامه سرجمع )شــماره ۹6/۱2۹۹۱88 مورخ ۹6/۵/4 و تبیین مواردی از بخشنامه سرجمع به شماره ۹۷/44686۱ مورخ 

۹۷/8/22 و اصلاحیه بخشنامه سرجمع به شماره ۱400/3446۵6 مورخ ۱400/۷/24و اصلاحیه بخشنامه سرجمع به شماره ۱40۱/4۹8688 مورخ ۱40۱/۹/۱6( می باشد. 

نشانی تحویل اسناد مناقصه: اصفهان– خیابان باغ گلدسته– مقابل درب شرقی بازار هنر– اداره کل نوسازی مدارس استان اصفهان )تلفن تماس: 3222288۹(
۴. نوع تضمین قابل قبول شرکت در مناقصه: الف( سپرده )واریز به شبای شماره 7۸۰۱۰۰۰۰۴۰۶۱۰۳۰۶۰7۶7۰۰۸۵ تمرکز وجوه سپرده بانک مرکزی ب( ضمانتنامه معتبر بانکی

۵. مدت اعتبار پیشنهادها: سه ماه پس از گشایش پیشنهادهای مالی و این مدت برای یک بار و برابر سه ماه قابل تمدید می باشد.
جزئیات این مناقصه در پایگاه اینترنتیwww.nosazimadaresisf.ir و سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( قابل رویت می باشد و کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 

دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

چاپ اول

م الف: ۱۸۱62۱7

اداره كل نوسازی مدارس استان اصفهان

خبرخبر در  در زاینده رودزاینده رود
 جاریست ... جاریست ...

 استقرار جوی پایدار 
برفراز استان 

 هوای اصفهان 
سردتر می شود

هـر
: م

س
عک

زاینده رود احیا نشود 
 چیزی از اصفهان 

باقی نمی ماند



 سه شنبه ۸ آبان ۱۴۰۳ / ۲۵ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۹ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۱۲

شهردار شهرضا خبرداد

انار »شهرضا« به ارمنستان می رود
شهردار شهرضا گفت: جشنواره انار شهرضا امسال در رویداد بین المللی ارمنستان به نمایش در خواهد 
آمد. حمید شهبازی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: هدف از حضور در این جشنواره توسعه بازار فروش و 
معرفی پتانسیل های سرمایه گذاری شهرضا در حوزه تولید و فرآوری انار و ایجاد بستر مناسب برای حضور 
باغداران شهرضا در بازارهای بزرگ جهانی در راستای تحقق شعار »جهش تولید با مشارکت مردم « است. 
شهردار شهرضا افزود: جشنواره بین المللی انار ارمنستان اوایل آبان ماه در شهر »مغری ارمنستان« برگزار 
خواهد شد. شهبازی تصریح کرد: پوسته نازک، رنگ یاقوتی و طعم ملس از ویژگی های بارز انار شهرضا 
است و این محصول می تواند به عنوان ویژندی مطرح در بازار صادرات معرفی شود و ارزآوری زیادی برای 
کشور داشته باشد. شهردار شهرضا با بیان اینکه ضریب فرآوری انار شهرضا هفت به یک است که از این نظر 
جایگاه ممتازی در دنیا دارد، عنوان کرد: سطح زیر کشت انار در شهرضا 2300 هکتار است و در سال جاری 
حدود 2۵ هزار تن محصول برداشت شده است. به گزارش »ایرنا«، شهرضا دارای 4200 هکتار باغ میوه از 
جمله انار است که انار این شهرستان رتبه اول تولید انار را در استان و از نظر کیفیت در کشور رتبه اول را دارد.

رئیس شبکه دامپزشکی کاشان:

۴۰۰۰ کیلو گوشت مرغ غیرقابل مصرف در کاشان کشف شد
رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کاشان از شناسایی و نابودسازی بیش از 4000 کیلوگرم گوشت مرغ 
غیرقابل مصرف در کاشان خبر داد. سیامک رضوان در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: کارشناسان واحد 
نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی این شبکه با رصد و پایش سردخانه های نگهداری مواد گوشتی، 
به محموله 4200 کیلوگرمی کتف و بال و فیله مرغ فاقد هویت که در یکی از سردخانه های شهرستان دپو 
شده بود، مشکوک شدند. وی افزود: کارشناسان شبکه دامپزشکی، پس از بررسی شرایط ارگانولپتیک و 
ظاهری محموله، آن را توقیف و نمونه برداری کردند و بر اساس نتایج آزمایشگاهی این محموله غیرقابل 
مصرف تشخیص داده شد و با دستور دادستان از چرخه مصرف انسانی خارج و نابود شد. رئیس شبکه 
دامپزشــکی کاشــان تصریح کرد: واحد نظارت بر فرآورده های خام دامی این شبکه به صورت روزانه و 
مستمر واحدهای تولیدی، بسته بندی و نگهداری مواد غذایی با منشأ دامی را رصد کرده و با متخلفانی که 
بهداشت و سلامت غذایی شهروندان را به مخاطره بیندازند بدون اغماض برخورد قانونی صورت خواهد 
گرفت. رضوان تأکید کرد: با وجود انجام تمام کنترل های بهداشتی لازم از شهروندان درخواست داریم، 
عرضه محصول مغایر با استانداردهای بهداشتی را جهت بررسی و انجام اقدامات قانونی به سامانه ۱۵۱2 

شبکه دامپزشکی کاشان گزارش کنند.

فرمانده انتظامی شهرستان لنجان:

قاتل جوان ۲۱ ساله در لنجان دستگیر شد
فرمانده انتظامی شهرســتان لنجان گفت: با تلاش مأموران پلیس آگاهی، فردی که حدود ۱0 روز قبل 
جوانی 2۱ ساله را با اسلحه شکاری به قتل رسانده بود دستگیر شد. سرهنگ اسماعیل پریشانی در گفت 
وگو با خبرنگار »مهر« اظهار کرد: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱0 مبنی بر وقوع یک فقره قتل در 
یکی از محلات شهر لنجان، بررسی موضوع به صورت ویژه در دستور کار پلیس آگاهی این فرماندهی قرار 
گرفت. وی افزود: مأموران با حضور در محل با جسم بی جان فردی جوان مواجه شدند که متأسفانه بر اثر 
اصابت گلوله سلاح شکاری به قتل رسیده بود. فرمانده انتظامی شهرستان لنجان ادامه داد: در این رابطه 
مأموران با تلاش شبانه روزی و بررسی های میدانی دقیق قاتل را شناسایی و ضمن هماهنگی با مرجع 
قضایی در عملیاتی ضربتی وی را در مخفیگاهش دستگیر کردند. وی با اشاره به کشف یک قبضه سلاح 
شکاری مورد استفاده در این جنایت گفت: متهم دستگیر شده در تحقیقات اولیه به بزه ارتکابی با انگیزه 
درگیری و اختلافات قبلی با مقتول اعتراف کرد که پس از تشکیل پرونده برای انجام اقدامت قانونی به 

مرجع قضایی تحویل داده شد.

رئیس میراث فرهنگی نایین:

نایین هنوز به مقصد گردشگری تبدیل نشده است

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان نایین 
گفت: نایین با داشتن ۱200 جاذبه هنوز به مقصد گردشگری تبدیل نشده 

و بیشتر محل عبور گردشگران است.
محمود مدنیان در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: شهرســتان نایین یکی 
از غنی ترین شهرستان های اســتان اصفهان از نظر غنای آثار تاریخی و 
جاذبه های گردشگری با بیش از ۱200 اثر تاریخی شناسایی شده، موقعیت 
جغرافیایی و ویژگی های طبیعی و تاریخی و صنایع دستی، زمینه این را 

دارد که به یکی از قطب های گردشگری کشور تبدیل شود.
وی افزود: برای تحقق این مهم، نایین بعد از اصفهان و کاشــان یکی از 
شهرستان های گردشگرپذیر است اما متأســفانه نایین هنوز به مقصد 

گردشگری تبدیل نشده و بیشتر محل عبور است.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی شهرستان 
نایین ادامه داد: برای تبدیل نایین به مقصد گردشــگری، در ابتدا نیاز به 
زیرساخت های گردشگری بود و در این راستا زیرساخت ها، اقامتگاه ها، 
هتل ها و بومگردی ها از ســال ۱3۹۶ که جشــنواره های گردشــگری و 
نوروزی در بافت تاریخی نایین برگزار شــد، افزایش پیدا کردند و باعث 
شد که ســرمایه گذاران متعددی به سمت مرمت بوم گردی ها و ساخت 
مجموعه های گردشــگری قدم بردارند. وی عنوان کرد: سرمایه گذاری 

در حوزه اقامتگاه بوم گردی در شهرســتان نایین حدود ۷0 تا ۸0 درصد 
افزایش داشته است و تا حد قابل قبولی موضوع زیرساخت و اقامتگاه ها 
در شهرستان تکمیل است. مدنیان گفت: یکی دیگر از مهم ترین عوامل 
برای تبدیل نایین به مقصد گردشگری، موضوع معرفی شهرستان است که 
یکی از مواردی که می تواند باعث معرفی نایین از نظر جاذبه ها، ظرفیت ها 

و پتانسیل ها شود، موضوع رویدادها مانند گل و گلاب کاشان است.
وی افزود: در این خصوص از سال گذشته چندین جلسه با فرماندار ویژه 
نایین، نماینده مردم در مجلس و سایر مسئولان و واحدهای بوم گردی 
و اقامتگاه ها داشتیم و به این نتیجه رسیدیم که در یک فصل خوب سال 
در شهرستان رویداد برگزار شود و ماه مهر انتخاب شد اما به دلیل مسائلی 
برگزاری جشنواره به اوایل آبان موکل شد. مدنیان ادامه داد: در این راستا 
جشنواره فرهنگی گردشگری مهر در کویر نایین، شهر هزاره های تاریخی 
به مدت 3 روز با هدف معرفی جاذبه ها، پتانسیل ها، آثار تاریخی، آداب و 
رسوم شهرستان توسط واحدهای بوم گردی، اقامتگاه ها و دیگر واحدها در 

شهرهای نایین، بافران و انارک و برخی روستاها برگزار شد.
مدنیان تصریح کرد: در این خصوص جلساتی با فرمانداری و شهرداری 
برگزار شد و شهرداری نایین در کنار اداره میراث فرهنگی حاضر شد و کمک 
کرد تا این جشنواره به خوبی برگزار شود به طوری که می توان گفت این 

جشنواره در شهرستان بی سابقه بود و در این راستا هنرمند برجسته ملی 
در نایین حاضر شد که این امر خود جاذبه بود.

وی تأکید کرد: یکی از اهدافی که ما از برگزاری این رویداد داشتیم، درگیر 
شدن و همکاری مردم در جشنواره با اطلاع رسانی و برنامه ها در راستای 
اهمیت گردشگری و چگونگی برخورد با گردشگران و تأثیر این موضوع 

مهم بر اشتغال، اقتصاد، رشد و توسعه شهرستان بود.
مدنیان با بیان اینکه این جشنواره با همکاری شهرداری به خوبی برگزار 
شــد، گفت: محل برگزاری اولین برنامه که با حضــور چهره های ملی و 
استانی همراه بود در بافت تاریخی و در کنار نارین قلعه انتخاب شد تا در 
کنار موضوع مکان، در بحث تصویربرداری و رسانه ای کردن برنامه، بحث 

بافت تاریخی نیز حضور و بروز داشته باشد.
وی ادامه داد: در کنار برگزاری جشنواره و هماهنگی های شهرستانی، با 
آژانس ها، راهنماها و خبرنگاران گردشگری نیز به منظور حضور و همکاری 
در برنامه هماهنگی هایی انجام شد و از این طریق نسبت به معرفی هرچه 
بیشتر شهرستان اقدام کردیم و در این خصوص تعداد خوب و قابل توجهی 
از گردشــگران و گروه های مختلف به نایین سفر کردند و این سفر برای 
آنها بسیار جالب و جذاب بود و مقرر شــد تا در آینده برنامه ها و تورهای 

گردشگری دیگری را در نایین داشته باشند.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان نطنز از برداشت 3 
تن پسته از باغات نطنز خبر داد. بهروز کیانوش در 
گفت وگو با »تسنیم« اظهار کرد: در شهرستان نطنز 
۱۵00 هکتار سطح زیر کشت پسته قرار دارد که عمده 
آن در منطقه کویری بادرود است. وی با بیان اینکه 
عملکرد این محصول در باغات درجه یک به میزان 
دو تن پسته خشک است، افزود: در باغات درجه 2 
و 3 پسته شهرستان نطنز نیز به میزان ۱200 کیلوگرم 

در هکتار پسته خشک برداشت می شود.
مدیــر جهاد کشــاورزی نطنــز خاطرنشــان کرد: 
مهمترین کاری که در ۱0 ســال اخیر در شهرســتان 
نطنز و  بادرود صورت گرفته اســت، موضوع اجرای 
الگوی کشت بوده که یکی از این محصولات، پسته 
جایگزین صیفی جات آب بــر مثل گرمک و طالبی 
شده است. کیانوش گفت: محصولات صیفی آب بر 

علاوه بر هزینه زیاد در زمان فروش برای کشاورزان 
عایدی خوبی ندارد ولیکن پسته کم آب است و برای 
باغداران سودآوری بهتری دارد و در منطقه کویری 
بادرود ارقام پسته از جمله اکبری، احمد اقایی، کله 

قوچی و فندقی کشت می شود.
وی یکــی از عوامل کاهش برداشــت پســته را به 
متفاوت بودن شــرایط اقلیمی منطقه عنوان کرد و 
افزود: در تابســتان امســال بخاطر گرمای نزدیک 
4۵ درجــه ســانتی گراد کاهش عملکرد پســته را 

شاهد بودیم . 
وی با اشــاره به کشت قابل توجه پســته در مزرعه 
منطقه ناصریه خاطرنشــان کرد: باغ ۱00 هکتاری 
پسته شامل دو  مزرعه ۵0 هکتاری در منطقه ناصریه 
بادرود وجود دارد که عمده کشت پسته در این مزارع 
صورت می گیرد. کیانوش به آفت پســیل پســته 

اشاره کرد و گفت: ضعیف  شدن برگ درختان پسته 
باعث کاهش عملکرد شــده و بهتریــن راه  جهت 
تقویت عملکرد آن استفاده از کودهای پتاس بالا و 

هیومکس و گرده افشانی مصنوعی است. 
وی افزود: قیمت پسته تر در بازار هر کیلوگرم از ۱00 
تا 200 هزار تومان بوده و پسته خشک نیز به ۵00 هزار 
تومان در هر کیلو گرم اســت و توصیه می شود اگر 
قصد کاشت و احداث باغ پســته دارید حتماً بالای 
یک هکتار باشد زیرا کمتر از این مقدار بهره وری کمی 

خواهد داشت.

برداشت ۳ تن پسته از باغات نطنز

مدیر اداره جهاد کشاورزی شهرستان اردستان گفت: اردستان رتبه دوم استان اصفهان در سطح زیرکشت پسته را به عنوان یک محصول صادراتی مزیت دار بعد 
از آران و بیدگل در اختیار دارد. محمد امینی در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه برداشت پسته در سطح شهرستان از اوایل مهر آغاز می شود و تا پایان آبان ادامه 
دارد، اظهار کرد: در حال حاضر در شهرستان اردستان بیش از 3۵00 هکتار باغ پسته وجود دارد که از این مقدار بیش از ۱۷۵0 هکتار بارور است و میانگین عملکرد 
آن بیش از ۹00 کیلوگرم پسته خشک در هکتار است. وی افزود: پیش بینی می شود امسال بیش از ۱3۵0 تن پسته از این میزان سطح باغات برداشت شود. مدیر 
اداره جهاد کشاورزی شهرستان اردستان با بیان اینکه مهم ترین ارقام پسته موجود در شهرستان ارقام اکبری، احمد آقایی، کله قوچی و اوحدی است، خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر هشت پایانه فراوری پسته در شهرستان فعال است. امینی عنوان کرد: با توجه به تداوم خشکسالی و کم شدن میزان آب چاه های کشاورزی، 

بهره برداران شهرستان به گیاهان کم آب بر روی آورده اند که می توان به کاشت پسته با استفاده از روش های نوین آبیاری اشاره کرد.

خبر روزاردستان رتبه دوم سطح زیرکشت پسته استان را دارد

عکس خبر

برداشت ذرت علوفه ای 
از مزارع گلپایگان

۶4 هزار تــن ذرت علوفــه ای ذرت 
علوفه ای ازهــزارو ۶30 هکتار مزارع 
شهرســتان گلپایگان برداشت شد. 
مدیر جهاد کشاورزی گلپایگان گفت: 
عملکرد این محصول 40 تن در هکتار 
است و امسال ارقام کشت شده ذرت 
علوفه ای در گلپایگان از نوع والبوم، 

۶4۷ و ۷04 است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان:

عشایر سمیرم هرچه زودتر به قشلاق بازگردند
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: عشایر هرچه زودتر منطقه ییلاقی سمیرم را ترک 
و به قشلاق کوچ کنند. منصور شیشــه فروش در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: شهرستان سمیرم 
۵2۵0 خانوار عشایر دارد که از اردیبهشــت وارد منطقه ییلاقی سمیرم می شوند و تا آخر شهریور در 
آنجا سکونت دارند و به تدریج به طرف قشلاق کوچ می کنند. در حال حاضر 300 خانوار عشایری به 
صورت پراکنده در بخش وردشت، پادنا، پادنا علیا و مرکزی استقرار دارند. وی تصریح کرد: با توجه 
به پایان فصل کوچ و حضور عشایر در منطقه، ورود سامانه بارشی جدید و نبود امکان ارائه خدمات 
امدادی، عشایر و دام های عشایر در معرض خطر و خسارت هستند. شیشه فروش عنوان کرد: تأکید 
ما این اســت که با توجه با کاهش جدی دما، بارش فصلی باران و وزش تندباد برای پیشگیری از 
حوادث و مخاطرات جوی، عشایر زودتر به منطقه قشلاق بازگردند تا با خسارت ناشی از مخاطرات 

جوی مواجه نشوند.

اجرای ۵۰ کیلومتر حفاری شبکه فیبر نوری شهری در مبارکه
شــهردار مبارکه گفت: تاکنون ۵0 کیلومتر عملیات حفاری و میکروداکت گذاری شبکه فیبر نوری 

شهری با استفاده از دستگاه لوله گذار در شهر مبارکه اجرا شده است.
مصطفی رحیمی در گفت وگو با »ایمنا«، اظهار کرد: حدود ۵ کیلومتر از عملیات حفاری و میکروداکت 
گذاری شبکه فیبر نوری در هسته مرکزی مبارکه باقی مانده است. وی با بیان اینکه با توجه به بروز 
مشکلات مالی، عملیات اجرای شبکه فیبر نوری در مبارکه با فراز و نشیب هایی همراه شد، افزود: 
پروژه احداث تونل ارتباطی شبکه فیبر نوری از سال ۱3۹۹ با مشارکت بخش خصوصی و به صورت 
سرمایه گذاری B.O.L.T در حال اجرا است. شــهردار مبارکه افزود: طرح اولیه پروژه شبکه فیبر 
نوری این شهر در مجموع ۵۵ کیلومتر است که امکان افزایش آن تا ۱30 کیلومتر وجود دارد. رحیمی 
با بیان اینکه مبارکه جز شهرهای پیشرو در اجرای پروژه شبکه فیبر نوری در استان اصفهان است، 
گفت: عملیات اجرای شبکه فیبر نوری در سطح شهر و محلات مبارکه با هدف تقویت زیرساخت های 
ارتباطی و ایجاد شهری هوشمند در حال انجام اســت. وی با بیان اینکه با توجه به ترافیک سطح 
شــهر، پلیس راهور به جز روزهای تعطیل اجازه فعالیت به پیمانکار این پروژه را نمی دهد، تصریح 
کرد: روزانه حدود 400 تا ۵00 متر عملیات حفاری و میکروداکت گذاری شبکه فیبرنوری شهری با 
دستگاه ترنچر )لوله گذار( در شهر مبارکه اجرا می شود و تلاش می کنیم این پروژه را تا پایان سال 

جاری به اتمام برسانیم.

 بخشی از حریم رودخانه گازرگاه در آران و بیدگل
رفع تصرف شد

رئیس اداره منابع آب شهرستان آران و بیدگل با اشــاره به رفع تصرف مساحتی در حدود ۶00 متر 
مربع از اراضی حریم و بستر رودخانه گازرگاه، اظهار کرد: آزادسازی حریم و بستر رودخانه در منطقه 
یحیی آباد این شهرستان و با اخذ دستور دادســتان محترم عمومی و انقلاب و با استناد به تبصره 
4 ماده 2 قانون توزیع عادلانه آب در معیت مأمورین نیروی انتظامی انجام شد. به گزارش »مهر«، 
بهمن نکویی افزود: طی این عملیات دیوارکشی و درختان کاشته شده در حریم و بستر رودخانه رفع 
تصرف شد و در راستای صیانت و حفاظت از رودخانه ها از هرگونه تصرف در حریم بستر رودخانه ها 

جلوگیری خواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه گروه گشت و بازرسی این اداره به طور مداوم در منطقه در حال گشت زنی است، 
گفت: به محض شناســایی هرگونه تصرف در حریم و بستر رودخانه و مسیل در ابتدا به متخلف یا 
متخلفان اخطاریه های لازم ابلاغ و در صورت بی توجهی آنان با اخذ دســتور مقام قضایی نسبت به 

برخورد قاطع و رفع تصرف اقدام خواهد شد.

با مسئولان

رئیسی بسیج سازندگی کاشان 
خبرداد

فعالیت ۵۰۰ نفر از 
جهادگران در شاداب سازی 

مدارس کاشان
رئیســی بسیج ســازندگی کاشــان گفت: 
۵00 نفــر در قالــب 40 گــروه جهــادی در 
شاداب سازی مدارس شهرســتان کاشان 

مشارکت داشتند.
ســرهنگ محســن مصیبی در گفت وگو با 
»تســنیم«، با اشــاره به برپایــی اردوهای 
جهادی در ســال جــاری اظهار کــرد: این 
گروه های جهادی در زمینه شاداب ســازی 
مدارس، عمرانی و مرمت فعالیت داشتند و 
اقدامات مختلفی را در مدارس انجام دادند.

وی در بیان جزئیــات این اردوهای جهادی 
افــزود: 30 اردوی جهــادی در ایــن زمینه 
برگزار شــده است و در این راســتا ۵00 نفر 
از جهادگــران در قالب 40 گــروه جهادی به 
ارائه خدمات مختلف پرداختند و به صورت 

رایگان و جهادی خدمت رسانی کردند.
رئیس بسیج ســازندگی شهرستان کاشان 
از فعالیت گروه های جهادی در 30 مدرســه 
خبــر داد و خاطرنشــان کرد: بــا اقدامات 
جهادی توسط گروه ها ۱000 نیمکت مدارس 
رنگ آمیزی شــد و اقدامــات مختلفی در 
زمینــه شاداب ســازی مــدارس در محیط 

کلاس و حیاط مدارس صورت پذیرفت.
ســرهنگ مصیبی با بیــان اینکــه ارزش 
اقدامات صورت توسط گروه های جهادی به 
یک میلیارد تومان می رسد، گفت: گروه های 
جهادی شهرستان کاشان به فراخور زمان و 
متناســب با نیاز جامعــه اقدامات مختلف 

جهادی را در دستور کار قرار می دهند.
رئیس بسیج سازندگی شهرستان کاشان با 
بیان اینکه جهادگران همواره در عرصه های 
مختلــف و در زمان های حســاس حضور 
پررنگی داشتند، تصریح کرد: در ایام کرونا، 
در زمان وقوع ســیل، زلزله و سایر رخدادها 
گروه های جهادی تمام توان وظرفیت خود را 
برای خدمت رسانی به مردم به کار می گیرند.

شهرستان نایین یکی از غنی ترین شهرستان های 
استان اصفهان از نظر غنای آثار تاریخی و جاذبه های 
گردشگری با بیش از 1200 اثر تاریخی شناسایی 
شده، موقعیت جغرافیایی و ویژگی های طبیعی و 
تاریخی و صنایع دستی، زمینه این را دارد که به یکی 

از قطب های گردشگری کشور تبدیل شود

اخبار

استان



استاندار:

سرمایهگذارانرابهاصفهانبرمیگردانیم
استاندار اصفهان با اشاره به مشکلات فراوان استان از جمله فرونشست، آلودگی هوا و تنش های 
آبی گفت: برای اصفهان دیگر فرصت پرداختن به مســائل حاشــیه ای وجود نــدارد. به گزارش 
»خبرآنلاین«، مهدی جمالی نژاد با تأکید بر نیاز به همدلی و هم راســتایی در مدیریت مشکلات 
استان اظهار کرد: مدیریت ها مانند دو امدادی هستند و افرادی که در این عرصه حضور دارند باید 

با انگیزه و همت بیشتری کار کنند. 
وی با اشاره به مشکلات فراوان استان از جمله فرونشست، آلودگی هوا و تنش های آبی تصریح 
کرد: فرصت پرداختن به مسائل حاشیه ای وجود ندارد و باید همه برای کار کردن هم قسم شویم، 
زیرا مردم تشنه کار و فعالیت هستند و لازم است جریان های سیاسی و ذائقه های مختلف در یک 
راستا برای حل مشکلات استان بکوشند. جمالی نژاد افزود: مدیران قبلی شبانه روز تلاش کردند 
و هدف ما نیز این است که اقدامات آنها را با سرعت بیشتری تکمیل کنیم، همچنین پروژه هایی 
را که در مدت چهار سال به اتمام خواهند رسید، شروع کنیم. وی همچنین بر لزوم همکاری همه 
گروه ها از جمله فعالان اجتماعی، سیاســی و اقتصادی تأکید و اعلام کــرد: برای حمایت از این 
همکاری، آمادگی کامل دارم و معتقدم باید تصحیح، تسریع و تکریم کنیم تا استان ما به پیشرفت 
برسد. استاندار اصفهان به ضرورت فراهم کردن بسترهای لازم برای حضور سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی در اســتان اشــاره کرد و گفت: اصفهان ظرفیت های زیادی دارد و نبایــد اجازه دهیم 
سرمایه گذاران به اســتان ها و کشــورهای دیگر بروند بلکه باید فضایی فراهم کنیم تا آنها بتوانند 

سرمایه های خود را در استان خود هزینه کنند.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان:

پروژهتأمینمسکنازمسائلخاصفعلیکشوراست
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان با بیان اینکه سابقه فعالیت من در حوزه راه و 
شهرسازی به حوزه معاونت عمرانی استان نزدیک است، اظهار کرد: یکی از پروژه های شاخص و 
ویژه ای که دولت درگیر آن است، موضوع تأمین مسکن به عنوان یکی از وظایف ذاتی نظام است 

که استاندار هم در جلسات مختلف بر آن تأکید داشته اند. 
پروژه های مسکن در کل کشور وضعیت خاصی دارند و در دولت جدید یکی از پروژه های مهم در 
کنار مباحث دیگر نظام همچون مباحث آب و فرونشست، مسئله مسکن خواهد بود. علیرضا قاری 
قرآن در مراسم تکریم و معارفه معاونان استاندار اصفهان به اولویت های استاندار جدید اشاره و 
تصریح کرد: چالش های زیادی در حوزه های مختلف زیرساخت ها وجود دارد. یکی از شاخص ها 
در پیشبُرد روند کارها، گرفتن مجوزها مربوط می شود که این موضوع در برخی استان ها بالای ۱۰ 

برابر انرژی می برد و در این باره در استان اصفهان هم باید کار ویژه انجام داد. 
وی با اشاره به لزوم پیدا کردن راه حل تسهیل همه امور در این دوره گفت: یکی از مسیرها همین 
وفاق و همدلی است، در حوزه شهرداری ها عموماً مسائل خاص تر است، برای شهرداری ها به عنوان 
ســازمان هایی که در بین مردم حضور دارند، باید مسائل را تســهیل کنیم؛ گاهی موانعی در طول 
مسیر ایجاد می شود، اما تلاش می شود با تمام قوا کارها را به پیش ببریم. پروژه های انتقال آب 
به استان، یکی از نادرترین پروژه های اخیر است و هر یک ثانیه که زودتر به سرانجام برسد، همه 
خوشحال تر خواهند شد، انتصاب ما هم توفیقی اســت تا در این مسیر با انجام خدمت توشه ای 

برای خود داشته باشیم.
همچنین مهران زینلیان، معاون سابق هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان با بیان اینکه در 
این سه سال که توفیق خدمت داشتیم در برخی بخش ها معادل ۳۰ سال گذشته کار شد، گفت: 
در حوزه آب هم در این دوره مبسوط کار و رکوردهای بین المللی ایجاد شد، در حوزه گردشگری هم 
کارها و پروژه های خوبی مانند گلســتان کوه خوانسار و چند پروژه مهم دیگر انجام شد، اگرچه به 

خوبی تبیین نشد. کارها و مشکلاتی مثل انتقال کوره های آجرپزی، پس از چند سال حل شد.

مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان گفت: 7۰۰۰ 
تُن بذر گندم و 5۰۰۰ تُن بذر جو برای کشت پاییزه استان در سال جاری 

تأمین شده و هم اینک در حال توزیع است.
پیمان فیروزنیا در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: با وجود اینکه امسال 
هنوز وضعیت آب رودخانه زاینده رود مشخص نشده است که تأمین 
می شود یا خیر، سازمان جهاد کشــاورزی برای تأمین بذر مورد نیاز 
کشــاورزان از سال گذشــته برنامه ریزی هایی بر اســاس اینکه آب 
رودخانه باز می شود و چه میزان بذر مورد نیاز است، انجام داده است. 
وی ادامه داد: امســال بیــش از 7۰۰۰ تُن ارقام مختلــف بذر گندم 
یارانه دار در طبقه گواهی شــده برای کشــت آبی و دیم استان تأمین 

شده است.
مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان با بیان اینکه 
بذر گندم در حال توزیع بین کشــاورزان است، افزود: حدود 5۰۰۰ تُن 
بذر جو نیز تأمین و در حال توزیع است و مشکلی از لحاظ بذر نداریم 

و به میزان کافی در استان تأمین شده است.
فیروزنیا اضافه کرد: علی رغم مشکلاتی که در تأمین کود وجود داشت 
با برنامه ریزی های مناسب کودهای شیمیایی ازُته، پتاسه و فسفاته 

برای کشت پاییزه تأمین شده و در حال توزیع است.

برنامهریزیبرای۷۵هزارهکتارکشتگندمدیموآبی
مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان درخصوص 
برنامه کشت پاییزه استان اصفهان در ســال زراعی جاری )۱۴۰۳- 
۱۴۰۴( گفت: بر اساس برنامه الگوی کشت استان، برای امسال ۴۸ 
هزار هکتار کشــت گندم آبی و حدود ۲7 هزار هکتار کشت گندم دیم 
برنامه ریزی شده اســت. وی افزود: طبق برنامه همچنین 5۰ هزار 
هکتار کشــت آبی جو و ۳۰۰۰ هکتار نیز جوی دیم در ســطح استان 

پیش بینی شده است.

احتمالاصلاحبرنامهالگویکشتدرصورتبازگشاییآب
فیروزنیا خاطرنشان کرد: اگر قرار شد که آب رودخانه بازگشایی شود 
با بخش الگوی کشــت مرکز تحقیقات کشاورزی تهران خواهیم کرد 
که برنامه الگوی کشــت امســال را با توجه به آبی که تأمین خواهد 

شد، اصلاح کنند. 
وی درخصوص وضعیت بازگشــایی رودخانه زاینده رود برای کشت 
پاییزه اصفهان، گفت: جلســات اولیه در این باره انجام شده اما هنوز 
قطعی نشده است؛ درمورد بازگشایی رودخانه برای کشت پاییزه در 

کارگروه سازگاری با کم آبی استان تصمیم گیری خواهد شد.

رشد۴۰درصدیتولیدگندمدراستاناصفهاندرسالزراعیگذشته
مدیر امور زراعت ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان اصفهان وضعیت 
برداشت محصولات زراعی را در سال گذشته مطلوب ارزیابی کرد و افزود: 
سال زراعی ۱۴۰۲ به رغم اینکه وضعیت بارش ها کاهشی بود اما با توجه 
به پراکنش مناســبی که داشــت و برنامه ریزی درستی که درخصوص 
بازگشایی آب رودخانه اتفاق افتاد با حداقل آب ممکن تولید بسیار خوبی 
در سطح استان داشــتیم . فیروزنیا ادامه داد: میزان تولید گندم استان 
اصفهان در سال زراعی گذشــته به ۳۰۲ هزار تُن رسید که نسبت به سال 
۱۴۰۱ که ۲۱۶ هزار تُن بود رشــد حدود ۴۰ درصدی در تولید گندم را شاهد 
هستیم. وی با بیان اینکه در سال زراعی گذشته ۱۱۹ هزار تن گندم تضمینی 
از کشاورزان استان خریداری شد، اضافه کرد: میزان خرید تضمینی گندم 
در استان ســال جاری به ۲۳۹ هزار تن رسید و نزدیک به ۹5 درصد رشد 

خرید تضمینی گندم را داشتیم .

افزایش۵۰درصدیعملکردمزارعدیماصفهان
مدیر امور زراعت جهاد کشاورزی استان اصفهان تصریح کرد: بخشی از 
این میزان مطلوب تولید مرهون مزارع دیم استان بوده که سال گذشته 
با اجرای طرحی تحت عنوان جهش تولیــد در دیمزارها ناظرین از نظام 
مهندسی کشاورزی در بخش خصوصی و همکاران در سازمان جهاد نظارت 
ویژه بر مزارع دیم داشتند و مراحل کاشت، تغذیه، تناوب زراعی، تأمین 
تجهیزات و ادوات ارزان قیمت کشاورزی برای زارعان و بارندگی ها همه در 
کنار هم سبب رشد 5۰ درصدی را در عملکرد مزارع گندم دیم استان شد.

امسالکلزادرسطححدود۱۷۰هکتارکشتشد
فیروز نیا در خصوص کشت دانه روغنی کلزا نیز گفت: برنامه برای کشت 
کلزا در سطح ۱۰۰۰ هکتار از اراضی به استان اصفهان ابلاغ شده اما پیگیری 
برای کشت آن متأسفانه به لحاظ تناوب زراعی و با توجه وضعیت منابع 
آبی استان به گونه ای است که در زمان مناسب کشت این محصول، آب 
آزاد نداریم. وی خاطرنشــان کرد: با پیگیری های انجام شده امسال در 
سطحی حدود ۱7۰ هکتار کلزا کشت شده و امید است در سال های آینده 
با تأمین ارقام مناسب و پرداخت پول کشاورزان، تولید بهتری در کشت کلزا 
داشته باشیم. وی افزود: در خصوص کشت گلرنگ پیگیری هایی انجام 
دادیم که امسال توسعه خوبی داشته باشیم.  به گزارش »مهر«، استان 
اصفهان دارای 5۶۸ هزار هکتار اراضی باقابلیت کشاورزی بوده که معادل 
5 درصد از مساحت اســتان و ۳ درصد از اراضی کشاورزی کشور است. 
مجموع اراضی زراعی قابل کشت استان حدود ۴۸5 هزار هکتار است که 
در سال های نرمال از حیث بارش حدود 7۰ درصد آن به کشت محصولات 
زراعی مانند انواع غــلات، حبوبات و محصولات علوفــه ای، جالیزی و 
انواع سبزی و صیفی اختصاص می یابد. بنا بر آمار موجود تولید سالانه 
محصولات زراعی استان در شرایط عادی حدود ۴.۶ میلیون تن و مجموع 
اراضی باغی استان نیز حدود ۸5 هزار هکتار است و مجموع تولیدات باغی 

و گلخانه ای در شرایط عادی حدود ۸۸۶ هزار تن برآورد می شود.

خبر روز

برقگرانمیشود
وزیر نیرو گفت: بر اساس قانون مانع زدایی صنعت برق تکلیف شده است که قیمت برق افزایش پیدا کند 
و مطابق با قانون وزارت نیرو نباید وابسته به بودجه دولتی باشد. عباس علی آبادی در گفت وگو با »مهر« 
اظهار کرد: بر اساس قانون مانع زدایی از صنعت برق دولت موظف است دیگر نقشی در تأمین ریالی برق 
نداشته باشد و مردم باید برق مورد نیاز خود را خریداری کنند به خصوص پر مصرف ها که باید برق خود 
را باید از بازار آزاد و محل تجدید پذیرها تهیه کنند.وی افزود: بر اساس قانون تنها به مصارف برق تا سطح 
الگو یارانه پرداخت می کند و آن دسته از مشترکانی که مصارف بالایی دارند، یا باید با اقدامات مدیریتی 
مصرف برق خود را به سطح الگو نزدیک کنند و یا برق مازاد خود را از طریق روش های جایگزین ماننده 

ذخیره ساز، مولدهای خورشیدی و بورس انرژی تأمین کنند.

کشف۱۸ماینرقاچاقدراصفهان
فرمانده انتظامی شهرستان اصفهان از کشف ۱۸ دستگاه استخراج ارز دیجیتال قاچاق خبر داد. به گزارش 
»ایراسین«، سرهنگ حسین بساطی اظهار کرد: پس از اعلام یک مورد تصادف خودروی سواری در یکی 
از خیابان های شهر اصفهان، بلافاصله واحد گشت انتظامی به محل اعزام شد. در بررسی های اولیه که 
توسط مأموران انجام شد به راننده یکی از خودروها مشکوک و پس از هماهنگی های لازم خودروی او را 
بازرسی کردند. وی افزود: در بازرسی از خودرو ۱۸ ماینر قاچاق کشف که کارشناسان مربوطه ارزش آنها 
را ۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال اعلام کردند. سرهنگ بساطی گفت: در این خصوص یک نفر دستگیر و 

پس از تشکیل پرونده برای اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شد. 

احتمالکاهشبیشترقیمتطلا
رئیس کمیسیون تخصصی طلا و جواهر اتاق اصناف ایران گفت: به مردم توصیه می کنیم با توجه به 
شرایط و نوســانات هیجانی به بازار طلا ورود نکنند. به گزارش ایراسین، ریزش دست جمعی قیمت 
انواع سکه و طلا در نخستین روز هفته جاری برخلاف روند صعودی قیمت ها در هفته های گذشته اتفاق 
افتاد. نیمه دوم مهرماه قیمت سکه و طلا سقف های قیمتی قبلی خود را شکستند و با سرعت بالایی 
به روند صعودی خود ادامه می دادند ولی در دو روز پایانی هفته گذشته همزمان با توقف روند صعودی 
انس طلا در بازارهای جهانی، قیمت سکه و طلای آبشده نیز در بازار داخلی نزولی شد و شنبه قیمت ها 
در بازار داخلی طلا به شدت ریخت. کیومرث امیریان، رئیس کمیسیون تخصصی طلا و جواهر اتاق 
اصناف ایران درباره نوسانات هیجانی بازار طلا به خبرنگار ایراسین گفت: به مردم توصیه می کنیم با 
توجه به شرایط عجیب و نوسانات هیجانی به بازار طلا ورود نکنند، زیرا احتمال از بین رفتن سرمایه 
آنها وجود دارد. در روزهای اخیر تصاویر بسیاری از هجوم خریداران به بازار طلا در شبکه های اجتماعی 
منتشر شد. امیریان درباره این تصاویر افزود: بازار با تقاضا مواجه شده بود ولی پیش بینی ها درست از 
آب در نیامد و قیمت طلا افت کرد. واسطه ها از احتمال رشد سنگین قیمت سکه و طلا در کوتاه مدت 
خبر می دادند. امیریان در مورد پیش بینی قیمت طلا گفت: من فکر می کنم طلا در بازارهای جهانی 
مقداری اصلاح داشته باشد و در کنار آن با تدابیر بازار ساز احتمال ادامه افت قیمت طلا در بازار داخلی 
وجود دارد. آخرین روز مهرماه قیمت هر سکه امامی در معاملات بازار آزاد به بیش از 5۶ میلیون تومان 
رسید ولی خبر ضرب سکه با تاریخ جدید توسط بانک مرکزی روند صعودی قیمت سکه را متوقف کرد. 
امیریان در مورد ضرب سکه های جدید بانک مرکزی اضافه کرد: ضرب سکه جدید با تاریخ هر سال 
فکر خیلی خوبی است و ادامه این طرح حباب قیمت سکه را کاهشی خواهد کرد. کاهش شدید قیمت 
سکه و طلا در نخستین روز از هفته جاری با زیان سنگین بسیاری از سرمایه گذاران در بازار طلا همراه 
شد. گزارش های میدانی نشان می دهد افراد بسیاری در قیمت های بالاتر از 5۰ میلیون تومان اقدام 
به خرید سکه امامی کردند، امیریان گفت: به مردم عادی توصیه می کنیم در شرایط هیجانی به بازار 
طلا ورود نکنند و همیشه تا بازگشت آرامش به بازار طلا منتظر بمانند. فعالان بازار عقیده دارند احتمال 

کاهش بیشتر قیمت ها در ادامه هفته وجود دارد.

با مسئولان

اخبار

در ماه های اخیــر با اعلام نرخ های مصوب نان از ســوی دولت، موضوع 
گران فروشی و کم فروشی نان به یکی از مسائل داغ اقتصادی و اجتماعی 
تبدیل شــده اســت. برخی نانوایان با ترفندهایی مانند فروش نان های 
تزئینی و افزایش غیرمجاز قیمت ها، این کالای اساسی را به محلی برای 

سوءاستفاده تبدیل کرده اند.
به گزارش »خبرآنلاین«، نان به عنوان یکی از اصلی ترین و پرمصرف ترین 
اقلام غذایی در ســفره ایرانی ها، همواره مورد توجه قرار داشــته است. 
با توجه بــه اینکه نان جزو اقلام یارانه ای محســوب می شــود و قیمت 
آن تحت تأثیــر مصوبات دولت قرار دارد، افزایــش اخیر قیمت ها باعث 
بروز چالش های جدی در این حوزه شده اســت. نانوایان با استفاده از 
ترفندهای مختلف، همچون کم فروشــی و گران فروشی، در حال ایجاد 

مشکلات جدیدی برای مصرف کنندگان هستند.
در پی افزایش قیمت نان، گروهی از نانوایان به ترفندهای جدیدی روی 
آورده اند. به عنوان مثال، برخی نانوایان برای اجبار مشــتریان به خرید 
نان های گران تر، نان های ســاده را با قیمت های بالاتر عرضه می کنند و 
مشتریان را ملزم به خرید نان های تزئینی مانند نان با کنجد و سبزیجات 
می کنند. این رویه به وضوح مصداق بارز تخلف اســت و نیاز به نظارت و 

برخورد قاطع از سوی نهادهای مربوطه دارد.
بررسی های میدانی نشــان می دهد که قیمت نان های مختلف در بازار 
افزایش یافته است. به عنوان نمونه، قیمت بربری ساده به بیش از 5۰۰۰ 
تومان و سنگک به بیش از ۱۰ هزار تومان رسیده است. این در حالی است 
که قیمت مصوب نان برای نانوایان سنتی به هیچ عنوان قادر به پوشش 

هزینه های آن ها نیست.

گلایهازعدمنظارتنهادهایدولتیبرافزایشقیمتها
نانوایان دلایــل مختلفی برای افزایش قیمت نــان ارائه می دهند. آن ها 
به افزایش هزینه های تولید، تورم، دســتمزد کارگران، و هزینه های آب 
و برق اشــاره می کنند. بســیاری از آن ها معتقدند که قیمت های جدید 
حتی نمی تواند هزینه های روزمــره نانوایی ها را پوشــش دهد. در این 
میان، برخی نانوایان به افزایش قیمت خمیرمایه به عنوان یکی از دلایل 
اصلی این مشکل اشاره می کنند و از عدم نظارت نهادهای دولتی بر این 

موضوع گلایه دارند.
دولت و نهادهای مربوطه در تلاش هســتند تا با استفاده از بازرسی ها و 
نظارت های دقیق، مانع از گران فروشــی و کم فروشی نان شوند. در این 
راستا، بازرسان اتاق اصناف، سازمان تعزیرات حکومتی، و دیگر نهادهای 
مربوطه، به صورت مشترک اقدام به نظارت بر فعالیت نانوایان کرده و به 

بررسی قیمت ها و وزن نان می پردازند.
با هدف پایــش کیفیت و کمیت نان مصرفی، طرح هایی برای بازرســی 
از نانوایی ها اجرا شده اســت. در این طرح ها، بازرسان به بررسی نحوه 
خدمت رســانی نانوایی ها به شــهروندان و رعایــت قیمت های مصوب 
می پردازند. همچنین، هر نانوایی که ادعا کند نان ســاده ندارد، به عنوان 

متخلف شناخته می شود و با آن برخورد خواهد شد.
در راستای ساماندهی فروش نان، اتاق اصناف ایران دستورالعملی برای 
فروش اینترنتی نان صادر کرده است. این دستورالعمل به دنبال ایجاد 
بستری برای فروش غیرحضوری نان است تا نانوایان بتوانند محصولات 
خود را به صورت آنلاین به مشــتریان عرضه کنند. این اقدام می تواند به 

افزایش شفافیت در قیمت ها و بهبود خدمات نانوایی ها کمک کند.
صادق احمدی، کارشناس اقتصادی در این باره می گوید: با وجود تمامی 
اقدامــات صورت گرفته، همچنــان چالش هایی مانند عــدم همکاری 
نانوایان، نبود شــفافیت و کاهش کیفیت نان وجــود دارد. نرخ مصوب 
نان باید به گونه ای تعیین شود که هزینه های تولید نانوایان را به درستی 
پوشش دهد. در غیر این صورت، نانوایان ناچار به استفاده از ترفندهای 

مختلف برای افزایش قیمت ها خواهند شد.
زهرا موسوی، متخصص صنایع غذایی نیز به لزوم نظارت بیشتر بر کیفیت 
نان اشــاره می کند و می گوید: کیفیت نان در ارتباط مستقیم با سلامت 
جامعه اســت. باید به نظارت بر فرایند تولید نان توجه ویژه ای شود تا از 
کاهش کیفیت آن جلوگیری شــود. نظارت باید به صورت مســتمر و در 
همه مراحل انجام شود. ما باید با متخلفان به شدت برخورد کنیم تا این 

موضوع تبدیل به یک رویه عادی نشود.

چالشهایجدیدرحوزهتأمینوقیمتگذاریاینکالایاساسی
وضعیت کنونی بــازار نان در اصفهان و دیگر نقاط کشــور نشــان دهنده 
چالش های جدی در حــوزه تأمین و قیمت گذاری این کالای اساســی 
است. گران فروشــی و کم فروشــی نان، نه تنها به معیشت مردم آسیب 
می زند، بلکه می تواند تبعات اجتماعی و اقتصادی گسترده ای به همراه 

داشته باشد.
برای جلوگیری از ادامــه این روند، نیاز به نظارت دقیــق و برخورد قاطع 
با متخلفان احســاس می شــود. همچنین، بهبود کیفیت نان و افزایش 
شــفافیت در قیمت گذاری می تواند به بازگردانــدن اعتماد مردم به این 
کالای اساســی کمک کند. تنها بــا همکاری و هم افزایــی بین نهادهای 
دولتی و خصوصی می توان به حل این مشکل پرداخت و از تبعات منفی 

آن جلوگیری کرد.

سخنگوی سازمان برنامه و بودجه 
خبرداد؛

وضعیتدهکبندی
یارانههادرسالآینده

سخنگوی سازمان برنامه و بودجه بیان کرد: 
لایحه بودجه چند ویژگی دارد. اولین ویژگی 
نظم و انضباط بود. مهمترین موضوع بعدی 
بعد یکپارچگی، انســجام و شفافیت بودجه 
بود. همچنین تلاش شــد بودجه شوک آور 
نبود. به طور مثــال از افزایــش ناگهانی ارز 
ترجیحی خودداری شــود. سیاست دولت 
حذف تعددهای نرخ ارز و رفتن به سمت ارز 
تک نرخی اســت. مژگان خانلو درباره اینکه 
آیادر بودجه ۱۴۰۴ تغییــری در دهک بندی 
یارانه ها ایجاد خواهد شد گفت: درخصوص 
بحــث یارانه ها اقدامی که انجام شــد منابع 
و مصارف یارانه ها بــه بودجه عمومی منتقل 
شد. پرداخت یارانه جزو مصارف هدفمندی 
است. شاید یکی از دلایلی که آن را به بودجه 
آوردیم بی ثباتی در پرداخت ها بود. وی افزود: 
مصارف هدفمندی دقیقاً باید ســر موقع به 
خانوارها پرداخت شــود. ضمن اینکه منابع 
را باثبات کردیم اما هیچ تغییری درخصوص 
یارانه نقــدی و مســتمری کمیتــه امداد و 
بهزیســتی حاصل نشده اســت. سخنگوی 
سازمان برنامه و بودجه عنوان کرد: ظرفیت 
هایی در برنامه هفتم وجود دارد که بازبینی 
هایی به لحاظ آزمون وســع در وزارت تعاون 
صورت گیرد که اگر از این بخش کاهشی در 
پرداخت ها انجام شــد به سایر یارانه بگیران 
اختصاص یابد. خانلــو درخصوص افزایش 
۲۰ درصد حقوق کارمندان و بازنشستگان در 
بودجه ۱۴۰۴ گفت: ما به این دلیل که قانون 
حمایت از خانــواده و جوانی جمعیت را اجرا 
می کنیم محاســباتی که انجام دادیم به این 
صورت است که اگر شــما خانم مجرد یا یک 
آقا فاقد فرزند باشــید حقوق شما ۲۰ درصد 
رشد می کند. وی افزود: اگر متأهل باشید به 
ازای هر فرزند افزایش می یابد تا 5 فرزند به 
۴5 درصد می رسد. سخنگوی سازمان برنامه 
و بودجه تصریح کرد: به صورت میانگین نیز 
حقوق و دستمزد ۲۸ درصد افزایش می یابد.

سهشنبه۸آبان۲۵/۱۴۰۳ربیعالثانی۲۹/۱۴۴۶اکتبر۲۰۲۴/شماره۴۲۱۲
اقتصاد

وقتی تنور گران فروشی و کم فروشی نان در اصفهان داغ می شود

فروشاینترنتینان،راهیبرایافزایششفافیتدرقیمت
گزارش ویژه

مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان خبرداد 

تأمین بذر گندم و جو برای کشت پاییزه اصفهان
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مسجد تاریخی سید اصفهان، ســه متولی دارد که هیچ یک مسئولیت 
مرمت و حتی حفاظت از آن را برعهده نمی گیرند، جای این سئوال است 
که این مسجد متعلق به دوره قاجار از مسجد جامع اصفهان، شیخ لطف ا... 
و مسجد امام)ره( چه کم دارد که این مشکلات را تجربه می کند و تا نابودی 
فاصله ای ندارد. به گزارش »فارس« مسجد سید اصفهان از مساجد بزرگ 
و از بناهای تاریخی دوره قاجار در شــهر اصفهان است که توسط فردی به 
نام »سید محمدباقر شفتی« بنیان نهاده شده است. این مسجد دارای 
تزیینات و ویژگی های متعدد معماری در شبستان ها، گنبدها، محراب، 
ایوان، گلدســته، کتیبه ها و کاشی کاری ها اســت که بسیار خاص است؛ 
برای ساخت کاشی های مســجد علاوه بر رنگ های نیلی، فیروزه ای از 
رنگ های شادتر که بیشتر در مساجد شیراز کاربرد دارد مانند زرد و صورتی 
نیز استفاده شده است، رنگ هایی که مساجد این خواهرخوانده اصفهان 
را در چشم گردشگران خاص و دیدنی تر کرده است. متأسفانه ویژگی های 
منحصربه فرد مسجد ســید اصفهان در میان ســرقت کاشی های این 
مســجد و وضعیت وخیم نگهداری و مرمت این بنای تاریخی فراموش 
شده است، تنها بازدیدی کوتاه از وضعیت مسجد تاریخی سید اصفهان 
ما را به عمق نگرانی از سرنوشت این مسجد می برد، موضوع فرونشست 
به گفته کارشناسان بسیار جدی اســت و ترک و آثار فرونشست دیوارها، 
زمین و ترازبندی مسجد را تحت تأثیر قرار داده است. در سال های گذشته، 
اغلب کاشی های مسجد به سرقت رفته است و جایگزین نمای آن ها گچ 
و سیمان مرمتی)!( شده، علاوه برآن کلون های مسجد نیز دزدیده شده 
اما عجیب تر اینکــه جای خالی این کلون بر دری که به گفته ســخنگوی 
میراث فرهنگی اصفهان از نظر ارزش هنری و تاریخی کمتر همانندی دارد، 
با کوبیدن میخ و به کمک فیبر به دست احتمالًا خادم یا مردم)!( مرمت 
شده که خود به تنهایی عمق فاجعه را نشان می دهد.  دراین ارتباط شهرام 
امیری، سخنگوی میراث فرهنگی اصفهان با اشاره به سرقت کلون درب 
مسجد و پوشاندن جای آن با فیبر و با کوبیدن میخ به در، ارزش هنری این 
درب را کم نظیر دانسته و اظهار می کند: درب این مسجد دارای ظریف ترین 
تزیینات منبت و خاتم کاری شده است که تنها یک نمونه آن را در بازار هنر 
داریم که خوشبختانه توسط بازاریان حفاظت می شود ولی متأسفانه در 
مسجد سید، این در به بدترین وجه ممکن رها شده است.  وی می افزاید: 
اگر بنده قدرت داشتم یقیناً این درب را با اصول فنی از جای درآورده و در 
جایی بهتر نگهداری می کردم، وقتی میخی به این درب ارزشمند نشسته 
نشانه این اســت که تفکری برای حفاظت از آن وجود ندارد. دوستداران 
میراث فرهنگی بر این باورند که عمق مشکلات این مسجد تاریخی از عدم 
هماهنگی میان متولیان این مســجد یعنی میراث فرهنگی، اوقاف و دو 
تولیت این مسجد )از نوادگان آیت ا... شفتی( ناشی می شود، اختلافی 
که سال هاست برطرف نشده و مقایسه عکس های مسجد سید اصفهان 
در ۵ سال گذشته و اکنون نشان می دهد که این مشکل بسیار عمیق تر از 
باور اســت. میراث فرهنگی اصفهان دراین ارتباط به جز مرمت در صورت 
اجازه دیگر متولیان مســئولیتی ندارد اما مسئله اینجاست که حتی اگر 
بُعد تاریخی مســجد را در نظر نگیریم، وضعیت کنونی این بنا، شایسته 

نام مسجد نیست، هم اکنون کف حیاط مسجد سید اصفهان علف های 
بلند ســبز و جابه جای مســجد و حجره های طبقه فوقانی به انبار نخاله 
تبدیل شده است و حتی زباله نیز در گوشه گوشه حیاط مسجد به چشم 
می خورد. پوسیدگی درب های گره چوبی در نقاط مختلف مسجد، رطوبت 
زدگی و جداشدن کاشــی ها از دیوار به دلیل نم و نای مسجد، بی نظمی 
غیرقابل باور در کل محیط نیز دیدگان هر گردشگری، نمازگزار یا بیننده ای 
را می آزارد و در میان این همه، حتی مســئولان رسیدگی به امور مساجد 
اصفهان معتقدند که وضعیت این مسجد به دلیل داشتن تولیت خاص به 
آن ها مربوط نمی شود! سخنگوی میراث فرهنگی تأکید کرد: مسجد سید 
دارای موقوفات بســیار از زمان آیت ا... محمدباقر شفتی و بعد از آن بوده 
که متأسفانه اکنون جز تعدادی مغازه در اطراف مسجد، از هیچ یک از آن 
موقوفات اثری نیست.  وی ادامه داد: ما اطلاعاتی از اینکه درآمد موقوفات 
چقدر است و کجا خرج می شود نداریم و هیچ گزارشی تا کنون به ما در این 
زمینه نرسیده است، در واقع ما اطلاع نداریم که چه میزان از درآمد مسجد 
را می توان برای مرمت پرداخت کرد.  امیری تصریح کرد: هم اکنون برای 
مرمت مسجد سید طرح هایی تعریف شده است اما رقم بودجه تخصیصی 
میراث فرهنگی به دلیل این که مسجد شدیداً تخریب شده و آسیب دیده 
است، کفایت نمی کند، لازم است هیئت امنا و اداره اوقاف و مراکز رسیدگی 
به امور مساجد در مرمت این مسجد همتی بگمارند، به هرحال نمی شود 
از مسجد بهره برد و در اهتمام و نگهداری و مرمت آن هیچ نقشی نداشت. 
وی تأکید کرد: میراث فرهنگی تنها نقشــی که می توانست برای مسجد 

ســید ایفا کند جلوگیری از تخریب و مرمت بوده است که خوشبختانه تا 
حد وظیفه خود را انجام داده ایم اما تا کنون کسی کمکی برای این مرمت ها 
نداشته است، سئوال اینجاست که مســئولیت قانونی و شرعی عزیزان 
چه می شود. سخنگوی میراث فرهنگی اصفهان در واکنش به اینکه چرا 
مسجد ســید تبدیل به انباری و محلی برای تخلیه نخاله ها شده است، 
گفت: تمام مســاجد از لحاظ قانونی توسط اداره اوقاف و مراکز رسیدگی 
به امور مساجد به واسطه هیئت امنا نظارت و مدیریت می شوند و چنانچه 
مسجدی تاریخی باشد میراث فرهنگی هم به آن ساختار اداری افزوده 
می شود. وی اضافه کرد: دراین ارتباط مشارکت تنگاتنگی با یکدیگر داریم 
اما مسجد سید سالیان سال اســت میان دو هیئت امنای جداگانه که با 
یکدیگر اختلاف شدید دارند، به حال خود رها شده و عملًا این تخریب ها 
ناشی از اختلاف میان آنها است، این افراد مدیریت و کنترل مسجد را به 
عهده دارند و میراث هیچ گونه نظارتی حتی بر رفت و شــد به این مسجد 
ندارد.  امیری با بیان اینکه مســئولان مربوطه متأسفانه به داستان ورود 
نمی کنند درصورتی که تمام رفق و فتق امور در دست آنها است، تصریح کرد: 
بیاییم نگاه قانونی حفاظت از مسجد را کنار بگذاریم؛ می خواهم تأکید کنم 
که آقایان از لحاظ شرعی شما مسئولیت دارید چون اینجا خانه خداست! 
کارشناسان معتقدند که اگر وضعیت نگهداری و مرمت این مسجد در میانه 
اختلافات متولیان به همین نحو پیش برود، نه تنها از تاریخ این بنا چیزی 
باقی نمی ماند بلکه اثری در شأن نام مسجد نیز در محله تاریخی بید آباد 

اصفهان در سال های آینده نخواهیم داشت.

اولینهتلآموزشوپرورشدراصفهانتأسیسمیشود
مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان از تأسیس اولین هتل آموزش وپرورش در اصفهان خبر داد. 
به گزارش »تسنیم«، امیر کرم زاده گفت: بررسی های آماری نشــان می دهد از مجموع ۵ میلیون 
جمعیت اســتان اصفهان، بیش از یک میلیون نفر در خانواده بــزرگ آموزش وپرورش قرار دارند، 
بنابراین این نکته فرصت مناســبی برای ایجاد همگرایی میان دو نهاد فرهنگی میراث فرهنگی و 
آموزش وپرورش در سطح استان اصفهان است. وی افزود: به همت آموزش وپرورش استان اصفهان 
یک مجموعه بزرگ فرهنگی و اقامتی در شهر تاریخی اصفهان ایجادشده و به زودی به بهره برداری 
خواهد رسید، با این وصف، با توجه به درخواســت آن اداره کل و موافقت اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان، به دنبال تبدیل این مجموعه بزرگ به یک واحد اقامتی در 
خور شأن اصفهان هستیم. کرم زاده گفت: این مجموعه عظیم اقامتی در ساحل زاینده رود واقع شده 
و با همکاری این اداره کل در حال تبدیل به یک هتل با درجه بالاست و به زودی به عنوان اولین هتل 
آموزش وپرورش اصفهان به بهره برداری رسیده و گردشگران می توانند از خدمات این مجموعه که 
چشم اندازی مناسب به سوی ســاحل زاینده رود در محور شــمالی این رود در داخل شهر تاریخی 

اصفهان دارد استفاده کنند.

همایشبینالمللی»تاریخنگاراناصفهان«برگزارمیشود
همایش بین المللی »تاریخ نگاران اصفهان« به همت دانشگاه اصفهان، دانشگاه فرهنگیان، اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و حوزه علمیه اصفهان در آبان ماه ۱۴۰۴ در دانشگاه اصفهان برگزار خواهد 
شد. رئیس دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان و عضو هیئت علمی گروه تاریخ دانشگاه اصفهان، با 
اعلام این خبر، در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: همایش بین المللی تاریخ نگاران اصفهان با هدف 
معرفی، بررســی، نقد و تحلیل تاریخ نگاران اصفهان در طی قرون گذشــته تا به امروز، در دانشگاه 

اصفهان برگزار خواهد شد.
علی اکبر کجباف افزود: با توجه به اینکه اصفهان ســابقه دیرینه ای در زمینه نگارش تاریخ توسط 
مورخان، جامعه شناسان، جفرافی دانان داشته است، گروه تاریخ دانشگاه اصفهان، اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، دانشگاه فرهنگیان و نهاد حوزه علمیه اصفهان و شخصیت های علاقه مند به بررسی 
و شناسایی تاریخ نگاران و مورخان اقدام به برنامه ریزی برای برگزاری همایشی بین المللی در سال 
۱۴۰۴ و احتمالًا در آبان ماه آن ســال کردند. وی با بیان اینکه نشست های مقدماتی این همایش 
در اداره کل ارشاد اسلامی برگزار شد، افزود: به علت نقش اساسی گروه تاریخ دانشگاه اصفهان در 
برگزاری این همایش، نشست سوم را در دفتر رئیس دانشگاه اصفهان برگزار کردیم. این نشست 
در روز سه شنبه هفته گذشته، در دفتر ریاست دانشگاه اصفهان با حضور ریاست دانشگاه اصفهان، 
مدیرکل و نمایندگان حوزه علمیه و گروه تاریخ و دانشگاه فرهنگیان به بررسی و تقسیم کار پرداختیم 

و در مورد اینکه همایش در چه زمینه هایی فعالیت کند، تصمیم گیری کردیم.
کجباف خاطرنشان کرد: در این جلسه مقرر شــد که از ظرفیت های دانشگاه های مختلف کشور و 
رشته های مرتبط در دانشگاه اصفهان مثل رشته های جغرافیا، جامعه شناسی و علوم سیاسی و دیگر 
رشته های مرتبط استفاده شود و با همکاری آنان و سازمان های بین المللی و دانشگاه های خارج از 
کشور برگزاری این همایش صورت گیرد. استفاده از آثار مورخان خارجی که در زمینه تاریخ اصفهان 
پژوهش داشتند با ارسال پوستر همایش برای آنان، هموار خواهد شد. وی تصریح کرد: دبیر علمی 
و دبیر اجرایی همایش و نحوه مشارکت افراد در آن، در نشست دیگری داخل دانشگاه اصفهان و با 
حضور معاونت پژوهشی و شورای برگزاری همایش مشخص خواهد شد. همچنین، داوران و جوایز 

همایش در نشست های آتی مشخص خواهند شد. 
رئیس دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان با تأکید بر امکان شرکت محققان تاریخ شفاهی در این 
همایش گفت: طبق اهداف و محورهای همایش، پژوهش های واصله لازم است و در این محدوده 
منعی برای ارسال مقاله توسط هیچ پژوهشــگری وجود ندارد. تمام علاقه مندان، پژوهشگران و 

دانشجویان تحصیلات تکمیلی می توانند با ارسال مقاله در این همایش شرکت کنند.

اخبار
سهشنبه۸آبان۲۵/۱۴۰۳ربیعالثانی۲۹/۱۴۴۶اکتبر۲۰۲۴/شماره۴۲۱۲

از سرقت کاشی ها تا انبار زباله و نخاله در مسجد سید 

گرد فراموشی بر مسجد تاریخی اصفهان

مفاد آراء
8/64 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر آرا صــادره هيات هاي موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده اســت لذا مشخصات متقاضيان و املاک 
 مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عمومي در دو نوبت بــه فاصله 15 روز آگهي 
مي شــود . در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضيان اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض 

دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايد. 
رديف 1- برابر راي شــماره 1814 مــورخ 1403/02/06 هيــات دوم مالکيت خانم 
منيرالســادات صمصام شريعت به شناســنامه شــماره 1752 کدملي 1287828604 
فرزند ســيد مهدی در ششــدانگ يکباب ســاختمان به مســاحت 161/53 متر مربع 
پلاک شــماره 702 فرعی از 25  اصلــي واقع در اصفهان بخــش 14 حوزه ثبت ملک 
 غرب اصفهان ســند 7028  مورخ 91/12/15 دفترخانه 411 اصفهــان تائيد و محرز 

گرديده است.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806170  شهرياري رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 
مفاد آراء

8/65 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

 برابر آرا صــادره هيات هاي موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده اســت لذا مشخصات متقاضيان و املاک 
 مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عمومي در دو نوبت بــه فاصله 15 روز آگهي 
مي شــود . در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضيان اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض 

دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايد. 
رديف 1- برابر راي شــماره 8266 مورخ 1403/05/16 هيات دوم مالکيت آقای سيد 
محمود مير محمد صادقی به شناسنامه شماره 63909 کدملي 1281736449 صادره 
اصفهان  فرزند سيد کاظم در ششدانگ يکباب ساختمان  به مساحت 196/06 متر مربع 
پلاک شــماره 1013 فرعی از 19  اصلي واقع در اصفهان بخــش 14 حوزه ثبت ملک 
غرب اصفهان مع الواســطه از محمود ترکان فرزند عباس ثبت در دفتر املاک  تائيد و 

محرز گرديده است.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806343  شهرياري رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان
مفاد آراء

8/66 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

 برابر آرا صــادره هيات هاي موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده اســت لذا مشخصات متقاضيان و املاک 
 مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عمومي در دو نوبت بــه فاصله 15 روز آگهي 
مي شــود . در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضيان اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض 

دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايد. 

رديف 1- برابر راي شماره 10454 مورخ 1403/06/21 هيات دوم مالکيت آقای محمد 
هاشمی ده چی به شناســنامه شــماره 22903 کدملي 1292382171 فرزند علی در 
ششدانگ يکباب ساختمان  به مساحت 166/91 متر مربع پلاک شماره 170  فرعی از 
ســه  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان مالکيت متقاضی 
ثبت در دفتر املاک و مقدار 83 متر مربع مع الواســطه از بتول عسگری دهچی فرزند 

محمد ثبت در دفتر املاک  تائيد و محرز گرديده است.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806492  شهرياري رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 
 مفاد آراء

8/67 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

- برابر راي شــماره 140360302210003319 مورخ 1403/07/05 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي، آقاي محمد علی خانی باصيری به شناسنامه شماره 6 کدملي 1291892117 
صادره اصفهان فرزند مراد در ششدانگ يک قطعه زمين کشاورزي با کاربري کشاورزي 
به مســاحت 8213/96 متر مربع پلاک شــماره 134 اصلي واقــع در اصفهان بخش 
20  حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تائيد )انتقال عادي و مع الواســطه از طرف 
مرادخانی باصری که بموجب اسناد شــماره 41310 مورخ 48/10/24 و 41747 مورخ 
1349/01/26 و 48625 مورخ 1352/01/26 دفترخانه 15 اصفهان مالک رسمی می 

باشد( محرز گرديد ه است.
- برابر راي شــماره 140360302210003308 مورخ 1403/07/04 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي، آقاي محمد علی خانی باصيری به شناسنامه شماره 6 کدملي 1291892117 
صادره اصفهان فرزند مراد در قسمتی از ششدانگ يک قطعه زمين کشاورزي با کاربري 
کشاورزي به مســاحت 31821/18 متر مربع پلاک شماره 0 فرعی از 134  اصلي واقع 
در اصفهان بخش 20  حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تائيد )انتقال عادي و مع 
الواسطه از طرف مراد خانی باصری که بموجب اسناد شماره 41310 مورخ 48/10/24 
و 41747 مورخ 1349/01/26 و 48625 مــورخ 1352/01/26 دفترخانه 15 اصفهان 

مالک رسمی می باشد( محرز گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806380  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان

مفاد آراء
8/68 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابــر راي شــماره 140360302210003323 مــورخ 1403/07/05 هيــات اول/ 
دوم موضــوع قانون تعييــن تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند 
رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبــت ملک جنوب شــرق اصفهــان تصرفات 
مالکانــه بلامعارض متقاضــي، آقاي حســين اصغــر زاده مرغملکی به شناســنامه 
شــماره 1  کدملــي 4622049694 صــادره شــهرکرد فرزنــد اميــر ششــدانگ 
يکباب خانه بــه مســاحت 119/05  متر مربع پلاک شــماره 1774 اصلــي واقع در 

 اصفهــان بخش 6  حــوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهــان تائيد )انتقــال عادي و 
مع الواســطه از طرف عبــاس صيام پور کــه بموجب ســند شــماره 56657  مورخ 

1351/08/15 دفترخانه 29  مالک رسمی می باشد( محرز گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
 صورتي که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806329  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان

مفاد آراء
8/69 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210003522 مــورخ 1403/07/15 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي اکبر فخر به شناسنامه شــماره 38724  کدملي 1282314696 صادره 
اصفهان  فرزند حسنعلی در ششدانگ يک قطعه زمين کشاورزی به مساحت 496/48  
متر مربع پلاک شــماره 106 فرعی از 2179  اصلي واقع در اصفهــان بخش 6  حوزه 
ثبت ملک جنوب شــرق اصفهــان تائيد )انتقال عــادي و مع الواســطه از طرف اکبر 
 شــاه زيدی که بموجب دفتر 12  صفحه 272 بعنوان مالک رســمی می باشــد( محرز

 گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806309  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان

مفاد آراء
8/70 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210003557 مــورخ 1403/07/15 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي، آقاي علی اصغر آقا حســينی اشــکاوندی به شناسنامه شــماره 77  کدملي 
1284131599 صادره فرزند رضا در قســمتی از  ششــدانگ يکباب خانه به مساحت 
24/65  متر مربع پلاک شــماره 18 فرعی از 1762  اصلي واقــع در اصفهان بخش 6  
حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )انتقال عادي و مع الواسطه از طرف عباس 
صيامپور که بموجب سند انتقال شماره 41046  مورخ 46/09/02 دفترخانه 29  اصفهان 
بعنوان مالک رسمی قسمتی از پلاک فوق می باشــد نقل از دفتر 6 صفحه 70( محرز 

گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
 صورتي که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 

و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806177  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان

مفاد آراء
8/71 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210002999 مــورخ 1403/06/18 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي، آقاي محمد نوروزی به شناسنامه شماره 3697  کدملي 1288206348 صادره 
فرزند حفيظ اله در قسمتی از ششدانگ يک باب انبار که بصورت کارگاه احداثی بر روی 
اراضی کشــاورزی بموجب نامه شــماره 200535/1402 مورخ 1402/10/27 جهاد 
کشاورزی  به مساحت 192/21  متر مربع پلاک شماره 87 فرعی از 2251  اصلي واقع 
در اصفهان بخش شش  حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )انتقال عادي و مع 
الواسطه از طرف مرضيه منصوری که در صفحه 448 دفتر 58 املاک که دارای سابقه 

ثبت می باشد( محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806114  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان

مفاد آراء
8/72 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210002936 مــورخ 1403/06/11 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي، آقاي محمود شــاه زيدی به شناسنامه شــماره 749  کدملي 1287712282 
صادره اصفهان فرزند عبدالحســين در قسمتی از ششــدانگ  يک درب باغ مشجر به 
مساحت 11999/16  متر مربع پلاک شماره 3   اصلي واقع در اصفهان بخش 20  حوزه 
ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )بموجب سيستم جامع املاک و صفحه 143 ودفتر 

50 ملک بنام متقاضی سابقه ثبت دارد( محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاريخ انتشــار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08

م الف: 1806281  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان



استقرار جوی پایدار برفراز استان 

هوایاصفهانسردترمیشود
رئیس مرکز پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل هواشناســی اصفهان از کاهش ۲ تا ۵ درجه ای دمای 
اســتان و تداوم روند افت دما تا پایان هفته جاری خبر داد. لیلا امینی در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: از 
شامگاه روز یکشنبه دما کاهش محسوس یافت و تا پایان هفته این روند کاهش دما ادامه خواهد داشت. 
به گفته وی، بویین میاندشت با کمینه دمای ۲ درجه سلسیوس زیر صفر و شهر اصفهان با بیشینه دمای 
۲۵ درجه سلســیوس بالای صفر به ترتیب سردترین و گرم ترین مناطق اســتان بودند. امینی ادامه داد: 
بیشترین میانگین بارشی استان طی شبانه روز شنبه تا صبح روز یکشنبه در پادنای علیا از توابع شهرستان 
سمیرم با ۴.۲ میلیمتر و مرکز سمیرم با ۲.۳ میلیمتر گزارش شد. رئیس مرکز پیش بینی و مخاطرات جوی 
اداره کل هواشناسی اصفهان خاطرنشان کرد: تا روز پنجشنبه )۱۰ آبان( جوی به نسبت پایدار برفراز استان 

حاکم خواهد بود. 

ثبتتصویرمنحصربهفردگربهوحشیدراصفهان
رئیس اداره حفاظت و مدیریت حیات وحش حفاظت محیط زیست استان اصفهان از ثبت تصویر زیبا و 
منحصر به فرد گربه وحشی درحال شیر دادن به توله های خود، خبر داد. به گزارش »مهر«، مریم امیدی 
اظهار کرد: این تصویربرداری توسط امیرعباس فعولی بیدگلی یکی از دوستداران و عکاسان حیات وحش 
شهرستان آران و بیدگل صورت گرفته است. وی افزود: پناهگاه حیات وحش یخاب یکی از مناطق چهارگانه 
محیط زیست استان است که با مساحتی بالغ بر ۲۵۰ هزار هکتار در شهرستان آران و بیدگل است و به لحاظ 
مجاورت با زیستگاه های ارزشمند همچون پارک ملی کویر، پتانسیل بالایی از لحاظ غنای تنوع زیستی و 
گونه های در معرض خطر انقراض دارد. جابر شهســواری، رئیس پناهگاه حیات وحش یخاب نیز گفت: 
گشت و کنترل به صورت مستمر توســط محیط بانان این پناهگاه در حال انجام است و به منظور پایش 
و حفاظت هر چه بیشتر از این زیستگاه ارزشمند، مشــارکت همیاران، جوامع محلی و دوستداران محیط 

زیست بسیار تأثیر بسیار بالایی دارد.

سهم58درصدیرانندگانبومیدرتصادفات
برونشهریاصفهان

رئیس پلیس راه استان اصفهان گفت: در بررسی های اخیر انجام شــده توسط پلیس راه استان، آماری 
چشمگیر به دست آمده که نشان می دهد ۵۸ درصد از تصادفات جاده ای استان به وسیله خودروهایی با 
پلاک بومی رخ می دهد. سرهنگ علی مولوی در گفت و گو با »مهر« اظهار کرد: این آمار نشان دهنده سهم 
بالای رانندگان بومی در تصادفات است و بر لزوم افزایش آگاهی های ترافیکی و ارتقا فرهنگ رانندگی توسط 
رانندگان بومی تأکید کرد. وی ادامه داد: با توجه به اینکه آشنایی بومیان با جاده ها گاهی باعث می شود اعتماد 
به نفس کاذب و احساس عادی بودن در آن ها ایجاد شود توصیه ما به رانندگان بومی که بخش عمده ای 
از تصادفات جاده ای را به خود اختصاص داده اند، این است که با دقت بیشتری قوانین رانندگی را رعایت 

کنند و آگاهی خود را در زمینه رانندگی ایمن افزایش دهند تا شاهد کاهش تصادفات در این زمینه باشیم.

پاکسازیپاتوقهایتوزیعموادمخدردراصفهان
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان اصفهان گفت: به منظور رسیدگی به مطالبات و 
نارضایتی مردم در یکی از مناطق آلوده شهر پیرامون ایجاد پاتوق های استعمال و توزیع مواد مخدر پیگیری 
موضوع در دستور کار پلیس مبارزه با مواد مخدر قرار گرفت. به گزارش »خبرآنلاین«، سرهنگ احمد نیکبخت 
اظهار کرد: در این راستا مأموران با اقدامات هوشمندانه پلیس ضمن شناسایی این پاتوق ها طی هماهنگی 
با مرجع قضایی موفق شدند در عملیات هایی ضربتی سه خرده فروش مواد مخدر را دستگیر و در بازرسی 

از این نقاط مقدار ۲ کیلو هروئین کشف کنند.

فرونشست  به فرودگاه اصفهان و چمن ورزشگاه نقش جهان رسید

خطر؛ نزدیک تر از همیشه!

رئیس بخش زلزله شناسی مهندسی و خطرپذیری مرکز تحقیقات راه و 
مسکن شهرسازی وزارت راه و شهرسازی آماری عجیب و قابل تأمل از 
وضعیت ساختمان ها، بناها و تأسیسات شهری در معرض فرونشست 
اصفهان ارائه کرد و گفت: نمونه شکاف های فرونشستی در اطراف فرودگاه 
اصفهان و حتی چمن ورزشــگاه تازه تأسیس نقش جهان گزارش شده 
است. علی بیت اللهی، در گفت وگو با »تسنیم«، در پاسخ به این سئوال که 
با توجه به وجود بافت تاریخی و اضافه شدن این بافت به بافت فرسوده 
شــهری در اصفهان، وضعیت در این پهنه به چه صورت اســت؟ گفت: 
مساحت بافت های فرسوده در شهر اصفهان که در زون فرونشستی قرار 
دارند، از تمام شهرهای ایران بیشتر است. حدود ۱6۵۲ هکتار از بافت های 

فرسوده این شهر در معرض خطر فرونشست است.
وی همچنین درباره آمار ســاختمان ها، بناها و تأسیســات شهری در 
معرض خطر فرونشست تهیه شده است؟ گفت: درباره مستحدثاتی که 
در معرض خطر فرونشست زمین در اصفهان قرار دارند، حدود 9 ایستگاه 
آتش نشــانی، ۲7۴ فلکه آتش نشــانی، ۳۲۸ مســجد، ۳7 کتابخانه، 
۳ بیمارســتان، ۸ پمپ گاز ، ۲۵۸ مدرســه ، ۱9 مرکز فرهنگی، ۱۴ مرکز 
گردشگری، ۱7۱ مرکز آموزشی اعم از دانشگاهی و غیردانشگاهی، 77 
مرکز دولتــی، ۳6 مرکز صنعتی، ۱۱۸ مرکز پزشــکی درمانی، ۱۴ مخزن 
سوخت، 9۳7۴ پل و یک میلیون و ۲۴۲ هزار نفر جمعیت در پهنه خطر 

فرونشست زمین در اصفهان هستند و به طور مثال در مناطق ۸ و ۱۰، ۳۸۰ 
هزار واحد مسکونی در زون خطر فرونشست قرار گرفته اند.

بیت اللهی پیش از این، فرونشست نامتقارن را یک پدیده نادر در اصفهان 
دانسته بود که به دلیل اینکه این فرونشست در یک نقطه کم و در یک نقط 

زیاد است، در نهایت شکستگی بناها را به دنبال خواهد داشت. 
وی با بیان اینکه این نبود بالانس در فرونشســت باعث شکست خاک 
می شود، گفت: فرض کنید یک طرف ساختمان نشست کمتری داشته 
باشد و نشست طرف دیگر ساختمان یا پل بیشتر باشد، در چنین حالتی 
چون اینطور مستحدثات صلب هستند و قابل خم شدن نیستند شدیداً 
دچار ترک خوردگی و شکست می شــوند و این باعث می شود که ما آثار 
فرونشست زمین را در اصفهان و هم در آثار تاریخی و هم در مستحدثات 
و منازل مســکونی این شــهر زیاد ببینیم و متاســفانه این پدیده جزو 

پدیده های نادری هست که در اصفهان سراغ داریم.
به گفته رئیــس بخش زلزله شناســی مهندســی و خطرپذیری مرکز 
تحقیقات راه و مسکن شهرســازی وزارت راه و شهرسازی، خاک های 
واگرا که پس از خشک شــدن، از هم باز می شود، یکی از عوامل افزایش 
فرونشست زمین در اصفهان است که نمونه های بارز این نوع شکاف های 
فرونشستی را در اطراف فرودگاه اصفهان و بخش هایی از ورزشگاه تازه 

تأسیس نقش جهان ازجمله چمن ورزشگاه گزارش کرده اند.

اخبار جامعه

زایندهروداحیانشود
چیزیازاصفهانباقینمیماند

خزانه دار شورای اسلامی شهرستان اصفهان گفت: از 
مجید نادرالاصلی، رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق 
کم برخوردار شورای اسلامی شهر اصفهان درخواست 
می کنیم که با همکاری وزیر نیــرو و رئیس جمهور، 
اقداماتی برای احیای زاینده رود انجــام دهند، زیرا 
اصفهان دیگر طاقت اشــتباهات در تصمیم گیری ها 
را ندارد و اگــر زاینده رود احیا نشــود، دیگر چیزی از 

اصفهان باقی نخواهد ماند.
به گــزارش »ایمنــا«، علیرضا نصیری در نشســت 
هم اندیشــی فعالان رســانه ای با رئیــس و اعضای 
شــورای شهرســتان اصفهان اظهار کرد: شــهر زیار 
خوشه های طلایی که در ۳۰ کیلومتری شرق اصفهان 
واقع شده، با مشکلات کم آبی مواجه است و اگر آب 
باشــد، گندمی که در این منطقه کشت می شود، نام 
شــهر را به »شــهر خوشــه های طلایی« مزین کرده 

است.
وی افزود: زیار در بیست ویکم فروردین سال ۱۳۸۳ 
به شــهر تبدیل شــد و در این مدت کارهــای مهمی 
برای شــهر انجام شده اســت. یکی از این اقدامات، 
ساخت ورودی های جدید شــهر و ایجاد فرهنگسرا 
بوده، همچنین ساختمان شــهرداری ساخته شد و 
پروژه های عمرانی و فرهنگی مختلفی به اجرا درآمد، 
از جمله کلنگ زنی کتابخانه شهر زیار که حدود سه ماه 
پیش آغاز شد و در حال ساخت است. پارک پردیس 
۲ و بلوار شهید سلیمانی به سمت جرقویه اصفهان نیز 
در حال احداث است. نصیری گفت: همواره تلاش ما 
این بوده اســت که رفاه مردم را در اولویت قرار دهیم 
و در این راستا از استاندار جدید که سابقه فعالیت در 
وزارت کشور دارند، انتظار داریم برای رفع مشکل آب 

این استان پیگیری های لازم را انجام دهند.
وی خاطرنشــان کرد: در ســال های اخیــر، صنف 
کشاورزی در شرق اصفهان شــکل گرفته و مطالبات 
کشــاورزان از طریق ایــن صنف و جهاد کشــاورزی 
و وزارت نیرو پیگیری شــده اســت و در این راســتا 
سه شــنبه های آبی را با هدف مطرح کردن مطالبات 

آبی کشاورزان برگزار کرده ایم.

سهشنبه8آبان۲5/۱۴۰۳ربیعالثانی۲۹/۱۴۴۶اکتبر۲۰۲۴/شماره۴۲۱۲

مفاد آراء
8/73 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرستان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي ذيل 
محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور اطلاع 
عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000540 مورخ 1403/06/27 آقای سيد مهدی موسوی 
ريزی فرزند جلال  نسبت به دو سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان 

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
2- راي شــماره 140360302015000541 مورخ 1403/06/27 آقای سيد رضا موسوی 
ريزی فرزند جلال نسبت به دو سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان 

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
3- راي شماره 140360302015000542 مورخ 1403/06/27 خانم مريم موسوی ريزی 
فرزند جلال  نسبت به يک سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان

 مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
4- راي شماره 140360302015000543 مورخ 1403/06/27 خانم فاطمه موسوی ريزی 
فرزند جلال  نسبت به يک سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان 

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
5- راي شماره 140360302015000544 مورخ 1403/06/27 خانم زهرا موسوی ريزی 
فرزند جلال  نسبت به يک سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان

 مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
6- راي شــماره 140360302015000545 مورخ 1403/06/27 خانم بيتا موسوی ريزی 
فرزند جلال  نسبت به يک سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان

 مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
7- راي شماره 140360302015000546 مورخ 1403/06/27 خانم معصومه موسوی ريزی 
فرزند جلال  نسبت به يک سهم مشاع از 9 سهم شش دانگ يکباب ساختمان  به مساحت 
 159/75  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت اصفهان

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08
م الف: 1804337   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
8/74 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرستان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي ذيل 
محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور اطلاع 
عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ و ارشاد 

اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
1- راي شــماره 140360302015000539 مورخ 1403/06/27 آقای شکراله سليميان 
ريزی فرزند جمشيد  نسبت به سه دانگ مشاع از شش دانگ يکباب خانه  به مساحت 209/45  
متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواسطه 

خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/07/23                         

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/08
م الف: 1804148   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء    
8/75 آگهی مفاد آراء صادره توسط هيات حل اختلاف موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 

مبارکه
نظر به اينکه طبق آراء صادره توســط هيأت فوق الذکر تصرفات مفروزی يا مشــاعی افراد 
مشروحه ذيل به استناد اسناد مالکيت رسمی مشاعی يا قباله انتقال عادی مورد تأييد قرار گرفته 
است لذا طبق ماده 3 قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
 ، مفاد آراء صادره در دو نوبت به فاصله 15 روز در دو روزنامه زاينده رود و ياقوت وطن منتشر 
می گردد تا چنانچه شخص يا اشخاصی نسبت به آراء مذکور معترض باشند از تاريخ انتشار نوبت 
اول آگهی روزنامه ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسليم و 
رسيد اخذ نمايند. معترض بايد ظرف يکماه از تاريخ تسليم اعتراض مبادرت به تقديم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نمايدو گواهی تقديم دادخواست را به اداره ثبت محل تحويل دهد. در 
اينصورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه خواهد بود .و چنانچه اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد يا  معترض ، گواهی تقديم دادخواست به دادگاه عمومی محل را 
ارائه نکند، اداره ثبت محل مبادرت به صدور سند مالکيت بنام متصرف می نمايد. ليکن صدور 

سند مالکيت جديد مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
1-رای شماره 140360302009002614 مورخ 1403/06/22 خانم ناهيد فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در هفتاد و پنج صدم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 60375.56 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
2-رای شماره 140360302009002615 مورخ 1403/06/22 خانم فريبا فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در هفتاد و پنج صدم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 60375.56 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
3-رای شماره 140360302009002617 مورخ 1403/06/22 اقای فرهاد فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 60375.56 متر 
مربع مجزی شده از پلاک شــماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
4-رای شماره 140360302009002616 مورخ 1403/06/22 اقای بيژن فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 60375.56 متر 
مربع مجزی شده از پلاک شــماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
5-رای شــماره 140360302009002613 مورخ 1403/06/22 اقای هوشنگ فرهمند 
مبارکه فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 60375.56 

متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
6-رای شماره 140360302009002618 مورخ 1403/06/22 اقای فرهاد فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 48631.65 متر 
مربع مجزی شده از پلاک شــماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
7-رای شماره 140360302009002619 مورخ 1403/06/22 اقای بيژن فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 48631.65 متر 
مربع مجزی شده از پلاک شــماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
8-رای شماره 140360302009002620 مورخ 1403/06/22 خانم فريبا فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در هفتاد و پنج صدم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 48631.65 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
9-رای شماره 140360302009002621 مورخ 1403/06/22 خانم ناهيد فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در هفتاد و پنج صدم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 48631.65 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
10-رای شــماره 140360302009002622 مورخ 1403/06/22 اقای هوشنگ فرهمند 
مبارکه فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 48631.65 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
11-رای شماره 140360302009002626 مورخ 1403/06/22 خانم فريبا فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در هفتاد و پنج صدم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 10979.20 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
12-رای شماره 140360302009002625 مورخ 1403/06/22 اقای فرهاد فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 10979.20 متر 
مربع مجزی شده از پلاک شــماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
13-رای شــماره 140360302009002623 مورخ 1403/06/22 اقای هوشنگ فرهمند 
مبارکه فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 10979.20 
متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
14-رای شماره 140360302009002624 مورخ 1403/06/22 اقای بيژن فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در يک و نيم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 10979.20 متر 
مربع مجزی شده از پلاک شــماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
15-رای شماره 140360302009002627 مورخ 1403/06/22 خانم ناهيد فرهمند مبارکه 
فرزند محمدعلی در هفتاد و پنج صدم دانگ از ششدانگ اراضی زراعی به مساحت 10979.20 

متر مربع مجزی شده از پلاک شماره 24- اصلی واقع در بخش 8 ثبت ملک مبارکه انتقالی با 
واسطه از مالک رسمی غلامعلی فرهمند بموجب سند شماره 19382 مورخ 1338/11/02 و 

سند شماره 19395 مورخ 1338/11/06 دفتر 29- اصفهان
 انتشار نوبت اول : 1403/07/23 
انتشار نوبت دوم : 1403/08/08

م الف: 1800055   مظاهر نصرالهی رييس اداره ثبت اسناد واملاک مبارکه
مفاد آراء

8/76 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360302210001204 مورخ 1403/03/04 هيات اول/ دوم موضوع 
قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 
حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم نسرين 
شيرازی اردستانی به شناسنامه شــماره 4976  کدملي 0046676023 صادره تهران  فرزند 
ماشااله ششدانگ يک باب ساختمان به مساحت 277/52  متر مربع پلاک شماره 499 فرعی 
از 2248  اصلي واقع در اصفهان بخش 6  حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تائيد )انتقال از 
طرف خانم پروين انصاری مهياری به موجب سند انتقال قطعی شماره 29251- 1401/03/05 
دفتر 438 اصفهان تمامت 276 سهم مشاع از 1150 سهم پلاک ثبتی 2248/499 به متقاضی 
انتقال يافته است( و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس منتخب و پاسخ وضعيت ثبتی که 
حکايت از احراز مالکيت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال ملک از مالک رسمی به 

متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز گرديد.
 لذا به منظور اطلاع عمومي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/23

م الف: 1815387  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب شرق اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/77 شماره نامه: 140385602011004382 -1403/07/23 نظر به اينکه سند مالکيت شش 
دانگ پلاک ثبتی شماره 43  فرعی از 16 اصلی واقع در بخش 6 خوانسار ذيل ثبت 1930 در 
صفحه 249 دفتر املاک جلد 5  به نام رضا آقا ميری ثبت و صادر و تسليم گرديده است سپس  
طی سند 3025 مورخ 1324/08/27 دفتر 33 اراک مقدار 3 سهم مشاع از 16 سهم ششدانگ 
به نحو قطعی به ايران خانم فرزانه واگذار گرديده است. نامبرده فوت و سيد کريم مير شفيعی 
به موجب وکالت نامه 77758 مورخ 1398/10/28 دفتر 12 خوانسار بوکالت از سيد محسن آقا 
ميری ) طبق گواهی حصر وراثت احدی 691/98 مورخ 1398/09/30 شعبه دوم شورای حل 
اختلاف خوانسار و 3/89 مورخ 1389/01/25 شــورای حل اختلاف خوانسار و 98/837 مورخ 
1398/11/19 شعبه دوم شورای حل اختلاف خوانسار( با ارائه درخواست کتبی به شماره وارده 
140385602011007775  به انضمام دو برگ استشهاديه محلی که امضاء شهود آن ذيل شماره 
140302155864000439 به گواهی دفترخانه 25 خوانسار رسيده است مدعی است که سند 
مالکيت آن به علت جابجايی مفقود گرديده است و درخواست صدور المثنای سند مالکيت 
ملک فوق را نموده اند لذا مراتب به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آيين نامه قانون 
ثبت در يک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم 
يا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد 
تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر 
ظرف مدت مقرر اعتراضی نرســيد يا در صورت اعتراض ســند مالکيت يا سند معامله ارائه 
 نشود اقدام به صدور ســند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1815766  

اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 



جدایی رونالدو از النصر؟
فوق ستاره پرتغالی النصر هنوز به پیشــنهاد این باشــگاه برای تمدید قراردادش پاسخی نداده و 

احتمال زیادی می رود تابستان از این تیم عربستانی جدا شود.
به گزارش »ایسنا«، کریستیانو رونالدو سال ۲۰۲۲ پس از گفت وگوی جنجالی اش با پیرس مورگان، 
خبرنگار سرشناس انگلیسی، ناچار شد منچستریونایتد را ترک کند. این فوق ستاره پرتغالی با وجود 
پیشنهادهای اروپایی، در تصمیمی عجیب راهی لیگ حرفه ای عربســتان شد و با عقد قراردادی 
سه ساله پیراهن النصر را به تن کرد. رونالدو در النصر عملکرد بســیار خوبی داشته و از محبوبیت 
بســیار بالایی برخوردار است. به نوشته سعودی اســپورت، اولویت باشــگاه النصر تمدید قرارداد 
کریستیانو رونالدو است. مدیران باشگاه النصر نزدیک به یک ماه است که پیشنهاد تمدید قرارداد 
را به کریستیانو رونالدو داده و سخت در تلاشــند او را حفظ کنند اما هنوز پاسخی از CR7 دریافت 

نکرده اند و این موضوع باعث شده است گمانه زنی ها درباره جدایی رونالدو از النصر جدی شود.
رونالدو تا پایان فصل جاری با النصر قرارداد دارد اما دوست دارد با پیراهن اسپورتینگ لیسبون با 
فوتبال خداحافظی کند. او کارش را از اسپورتینگ آغاز کرده و ظاهراً دوست دارد با پیراهن این تیم 
کفش هایش را آویزان کند. کریستیانو رونالدو قصد دارد تا پایان جام جهانی ۲۰۲۶ به فوتبال ادامه 

دهد؛ به این امید که قهرمانی در این رقابت بزرگ را هم تجربه کند.

حکم احتمالی رئال به خاطر توهین هوادارانش به یامال!
بســیار بعید اســت رئال مادرید به خاطر توهین نژادپرســتانه تعدادی از هواداران به لامین یامال 

محروم شود.
به گزارش »ورزش سه«، در ال کلاســیکو، به دلیل توهین های نژادپرستانه، هیچ محرومیتی علیه 
رئال به طور فوری اعمال نخواهد شــد. از آنجا کــه این توهین ها بر روند بازی بیــن رئال مادرید و 
بارسلونا تأثیری نداشت، فدراسیون فوتبال اسپانیا پس از گزارش لالیگا، پرونده ای را باز خواهد کرد. 
همین اقدام را دبیر شورای عالی ورزش نیز انجام خواهد داد، زمانی که کمیته ضد خشونت پیشنهاد 
محرومیت مرتکبین را بدهد، به شــرطی که شناسایی شــوند. در حال حاضر احتمال بسته شدن 

بخشی از ورزشگاه سانتیاگو برنابئو رد شده است.
واکنش ها به توهین های نژادپرستانه ای که در برنابئو علیه لامین یامال، آنسو فاتی و رافینیا صورت 
گرفت، همچنان ادامه دارد. لالیگا این موضوع را به پلیس، کمیته ضد خشــونت و خود فدراسیون 

گزارش داده است.
سئوالی که مطرح می شود این است: چه محرومیت هایی اکنون ممکن است علیه رئال مادرید و 

مرتکبین این اعمال صورت گیرد؟
اولین مسیر، مسیر کمیته انضباطی است. این نهاد باید منتظر بماند تا لالیگا گزارش هفتگی خود را 
منتقل کند تا پرونده ای فوق العاده باز کند. این پرونده حداقل یک ماه طول خواهد کشید. با توجه به 
اینکه این توهین ها بر روند بازی تأثیری نداشت، معمولًا نباید منجر به بسته شدن بخشی از ورزشگاه 

شود. زیرا این موضوع بر بازی تأثیری نداشت.
این موضوع هرگز قابل مقایسه با آنچه در بازی والنســیا - رئال مادرید در مستایا رخ داد نیست، 
جایی که بازی زمانی متوقف شد چون وینیسیوس به مرتکبین توهین ها اعتراض کرد. ریکاردو دی 
بورگوس چند دقیقه بازی را متوقف کرد و این موضوع را با جزئیات در گزارش داوری ثبت کرد. در 
واقع، پیشینه هایی وجود دارد، مانند بازی ختافه در فصل گذشته، زمانی که توهین های نژادپرستانه 
به مارکوس آکونا، بازیکن ســویا، صورت گرفت. در آن زمان نیز این موضوع در گزارش داوری ثبت 
شد. کمیته انضباطی حکم بسته شدن جزئی را صادر کرد که کمیته تجدیدنظر آن را بی اثر گذاشت. 
همچنین نمی توان حوادث عمومی در دربی اتلتیکو-رئال در متروپولیتانو را مقایسه کرد که منجر به 
بسته شدن سکوهای جنوبی متروپولیتانو شد. آنجا بازی بیش از ده دقیقه متوقف شد. بنابراین، از 

نظر انضباطی، هیچ احتمالی برای محرومیت رئال مادرید وجود ندارد.

خبر روز

کاوه، یک گل و یک پاس گل؛

رضایی، مؤثرترین بازیکن 
سپاهان در اهواز

مهاجم تیم فوتبال سپاهان توانست سومین 
گل خود در فصل جاری را به ثمر برساند.

 به گزارش »ورزش ســه«، مصاف تیم های 
فولاد و ســپاهان در حالی با تساوی ۲ بر ۲ 
تمام شد که حدود 3۰ دقیقه طوفانی و دیدنی 
داشــت. کاوه رضایی با گلی که زد و یخ بازی 
را آب کرد شروع کننده این زد و خورد جذاب 
بود. او در دقیقه ۲5 از پشــت مدافعان فولاد 
فرار کرد و بلافاصله بعــد از دریافت توپ آن 
را به محمدمهدی محبی رســاند، در ادامه از 
محبی به کامارا و از کامارا به کاوه توپ چرخید 
و در نهایت این کاوه بود که با یک شوت دروازه 

یوسوپوف را فرو ریخت.
این ســومین گل کاوه با پیراهن سپاهان در 
فصل جدید بــود. البته موتــور کاوه از اواخر 
فصل قبل روشن شده و تداوم حضور مثبت 
او در زمین نشان می دهد درخشش های او 

برای سپاهان اتفاقی نیست.
ستاره شماره 9 ســپاهان در این فصل یک 
پاس گل هم داشــته که در مجموع تأثیرش 
روی 7 امتیاز این فصل طلایی پوشان کاملا 
مشهود است. اینکه کاوه هیچ گلش در این 
فصل بی ثمــر نبوده و هر بــار دروازه ای را باز 
کرده با امتیاز برای تیمش همراه بود از نکات 
مثبت عملکرد این بازیکن به حساب می آید.

کاوه رضایی حالا سه گله شده و فرصت خوبی 
دارد تا با شرایط جدول گلزنان بتواند در ادامه 
فصل بیشتر خودی نشان دهد و حتی برای 

تصاحب عنوان آقای گلی خیز بردارد.

فوتبال جهان

عکس خبر

کُشت و کشتار در 
فوتبال برزیل!

»یک کشته و 1۲ زخمی در درگیری 
هــواداران فوتبــال«؛ بعــد از پایان 
مســابقه اتلتیکو پاراننزه و کروزیرو 
در برزیــل، اتوبــوس هــواداران 
 کروزیرو مورد حمله چند صد هوادار

  تیــم پالمیــراس قــرار گرفــت و 
به آتش کشیده شد.

تیم ملی اسلحه ســابر که تنها نقطه قوت فدراسیون شمشیربازی به حساب 
می آید از 9۰ روز پیش بدون سرمربی است و با این شرایط در آستانه اعزام به 

یکی از رویدادهای تقویم فدراسیون جهانی قرار دارد.
به گزارش »مهر«، اســلحه ســابر مردان تنها بخش قابل دفــاع از عملکرد 
فدراسیون شمشیربازی طی سال های اخیر بوده است که همواره رکود و ضعف 
این فدراسیون در دیگر اسلحه های مردان و زنان را در سایه موفقیت هایش 
قرار داد. این اســلحه و تیم ملی آن هم اما این روزها اوضاع بسامانی ندارد و 

این را می توان از شرایط تیم ملی و بلاتکلیفی محض کادر فنی آن دریافت.
تیم ملی شمشیربازی اسلحه ســابر در المپیک »آخرین روزهای حیات با 
ســرمربی« را تجربه کرد. این تیم با هدایت پیمان فخری در المپیک سی و 
سوم شرکت کرد و 1۰ مرداد با برگزاری دیدارهای تیمی به کار خود در آن بازی ها 
پایان داد. با بسته شــدن پرونده شمشــیربازان در المپیک که بدون مدال 
انفرادی و تیمی همراه بود، دوره کوتاه مدت همکاری پیمان فخری با تیم ملی 

ایران هم به پایان رسید.
پایان کار ســرمربی تیم ملی شمشــیربازی اسلحه ســابر همزمان با پایان 
رقابت های این تیم در پاریس موضوعی بود که پیش از المپیک هم مبرهن و 
روشن بود. اصلًا شرایط فخری می طلبید تا وی با این شرط هدایت تیم ملی 
ایران در المپیک را بپذیرد با این حال رئیس فدراسیون بدون توجه به این مهم 
اقدام به موقعی برای تعیین تکلیف کادر فنی تیم ملی انجام نداد و رسیدگی 

به آن را تا به امروز به تأخیر انداخته است.
اینگونه شده که تیم ملی شمشــیربازی اسلحه ســابر از 9۰ روز پیش بدون 
سرمربی است؛ تیمی که برای المپیک ۲۰۲۰ توکیو برای نخستین بار موفق به 
کسب سهمیه تیمی شد و اینگونه تاریخ سازی کرد و برای المپیک پاریس هم 
به عنوان تنها تیم ایرانی صاحب ســهمیه شد و در ترکیب کاروان ورزش ایران 

قرار گرفت. احمد دنیا مالی وزیر ورزش در یکی از نشست های اخیری که با 
مسئولان فدراسیون شمشیربازی داشــت بر لزوم مدال آوری این رشته در 
المپیک آینده تأکید داشت. با وجود این پیشینه و نگاه ویژه، تیم ملی اسلحه 
سابر کاملًا به حال خود رها شده اســت حتی در این بازه زمانی که این تیم در 

آستانه حضور در جام جهانی الجزایر قرار دارد.
تنها اقدامی که فدراسیون شمشــیربازی برای ملی پوشــان اسلحه سابر و 
حضورشــان در جام جهانی الجزایر انجام داد، ثبت نام آنها برای ورود به این 
رقابت ها بود و البته برگزاری اردویی که تأثیری در آماده سازی شان نداشت. 
این اردو طی یک هفته اخیر در رشت برگزار شد اما فقط با حضور مربی بدنساز 

و به منظور بدنسازی بازیکنان آنهم در فاصله دو هفته تا مسابقات الجزایر!
جام جهانــی الجزایر 17 تا ۲۰ آبان برگزار می شــود و علــی پاکدامن، محمد 
رهبری، محمد فتوحی، فرزاد باهر، نیما زاهدی و احمدرضا شــهمیری هفته 
آینده برای حضور در این جام ایران را ترک می کنند. این ملی پوشان اما تا به 

امروز نه اردوی فنی داشته اند و نه سرمربی دارند.

المپیکی ها به حال خود رها شدند؛

تیم ملی شمشیربازی اسلحه سابر؛ ۹۰ روز بدون سرمربی

 ستاره سال های نه چندان دور سپاهان مطرح کرد

تأثیر کیفیت پایین زمین بر عملکرد نمایندگان ایران در آسیا

هادی عقیلی معتقد است کیفیت پایین زمین ها باعث عملکرد ضعیف نمایندگان ایران در رقابت های آسیایی 
شده است.

به گزارش »ورزش سه«، هادی عقیلی، ستاره سال های نه چندان دور سپاهان و مربی فصل گذشته تیم فوتبال 
گل گهر، این فصل در جمع مربیان شاغل در لیگ برتر حضور ندارد. او که برای تماشای تقابل هوادار و چادرملو 
حاضر شده بود، در پایان این مسابقه در گفتگویی با خبرنگاران درباره کیفیت مسابقات لیگ برتر صحبت کرد.

نکته جالب اینکه عقیلی در طول این مسابقه حاضر به صحبت درباره شرایط سپاهان نشد و در پاسخ به سئوالات 
خبرنگاران اعلام کرد که نمی خواهد ذره ای حاشیه برای این تیم ایجاد شود. در ادامه بخشی از گفتگوی هادی 

عقیلی با خبرنگاران را می خوانید:

جایتان در لیگ برتر خالی است، پیشنهادی ندارید؟
فعلًا نه. همینطوری می گویند اما خبری نیست.

وضعیت این روزهای لیگ برتر را نسبت به سال گذشته چطور می بینید؟
با توجه به کیفیت زمین ها، کیفیت بازی ها هم پایین تر آمده است. تأثیرات 
این موضوع را در لیگ نخبگان آسیا هم می بینید. اگر زودتر فکری نکنیم، 
دیگر جایــی در لیگ  نخبگان نداریــم. می گویند آنها بازیکنــان گرانقیمت 
می آورند، اما قبلًا هم چنین بازیکنانی بودند و به اندازه هر دوره ای، بازیکنان 
خارجی خوب به لیگ های عربستان، امارات، قطر و کویت می آمدند، 
اما الان می بینیم فاصله بازیکنان لوکال مان هم زیاد می شود، چون 

زمین ها و زیرساخت ها انقدر ایراد دارد که عقب میفتیم.

وضعیت نمایندگان ما در لیــگ قهرمانان خوب 
نیست. نکته ای که اشاره کردید هم کاملًا در کیفیت بازی ها 
مشهود است، مثلًا بازی پرسپولیس در خارج از خانه کیفیت 

خیلی بهتری داشته است.
شــما فکر کنید این روند در یک بازه زمانی طولانی اتفاق بیفتد، نه یک تک 
بازی؛ وقتی یک زمین خوب نباشــد که تمرین کنند، چطــور می توانند روی 
ایده های تاکتیکی کار کنند؟ مجبور هســتند همینطور که وارد بازی شــوند و 
بعد من به عنوان مربی داد بزنم پاس بده. وقتی بازیکن نتوانســته در تمرین 
پاس بدهد، در بازی چه کند؟ نمی توانند و بهترین روش این اســت که از توپ 

بلند استفاده کنند.

شما سال ها در سپاهان حضور داشتید. این روزها سپاهان هم در آسیا شرایط 
خوبی ندارد و برخی می گویند تمرکز آقای مورایس روی مسائل فنی نیست.

من پاسخی ندارم. من همیشه می گویم دوســت ندارم حتی ذره ای حاشیه برای 
آن تیم ایجاد شود.

شرایط سپاهان را چطور می بینید؟ با این همه مهره که سپاهان دارد، انتظارات بیشتر است.
من حرفی ندارم که بزنم.

با سپاهان قهر هستید؟
این چه حرفی است؟ درست نیست که کسی در جایگاه من درباره آن تیم صحبت کند...

شما پیشکسوت سپاهان هستید.
من الان مثل بیننده ای هستم که دوست دارد تیمش ببرد.

تیم ملی را با آقای قلعه نویی چطور می بینید؟
آقای قلعه نویی شرایط سختی دارد، چون باید تغییر نسلی را همراه با رضایتمندی کل هواداران تیم ملی ایجاد 
کند  و این خیلی سخت است. مثل لیگ است که وقتی یک مربی به بازیکنان جوان دور می دهد، تاوانی دارد. 
حالا فکر کنید آقای قلعه نویی باید در اوج کار تیم ملی این حرکت را انجام بدهد. البته سرعت مهم نیست، مهم 

این است که انجام می شود و زمان می برد. امیدوارم موفق شوند که می شوند.

 با توجه به پتانسیلی که فوتبال ملی ما دارد، فکر می کنید تغییر نسل در خط دفاعی تیم ملی زودتر انجام 
شود یا زمان ببرد؟ استعدادهایی داریم که بتوانند جا پای بازیکنان بزرگ تر بگذارند؟ مثل حزباوی.

مطمئناً که استعداد هست. شما اسم آوردید و کسان دیگری هم هستند، ولی به حساسیت بازی ها، تصمیم مربی 
و خیلی چیزها بستگی دارد که چه زمانی اضافه شوند، اما دارند می شوند. می بینیم که تغییرات انجام می شود.

سهم طارمی از دربی جذاب ایتالیا: فقط 7 دقیقه!
مهدی طارمی در دقایق پایانی بازی حساس اینتر و یوونتوس به جای مارکوس تورام وارد ترکیب 

نراتزوری شد.
به گزارش »ورزش ســه«، تیم های اینتر و یوونتوس در هفته نهم سری A مقابل هم قرار گرفتند و 
این بازی حساس با تساوی پرگل 4-4 به پایان رسید. در این دیدار حساس مهدی طارمی جایی در 
ترکیب اصلی نداشت و سیمونه اینزاگی پس از به ثمر رسیدن چهارمین گل یوونتوس تصمیم گرفت 

از مهاجم ملی پوش ایرانی در ترکیب استفاده کند. 
طارمی در دقیقه 87 به جای تورام وارد زمین شد و تنها با دوندگی سعی کرد پرس اینتر را یک خط 
جلوتر ببرد و هم در صورت امکان فرصتی برای خودش دســت و پا کند. ایــن لژیونر ایرانی با این 
حال نتوانست تأثیری روی روند بازی داشته باشد و زمان کمی که اینزاگی به او داده بود برای خلق 
موقعیت یا تغییر نتیجه بسیار کم بود. با حساب 4 دقیقه وقت اضافه، سهم طارمی از بازی حساسی 

که 8 گل در پی داشت تنها 7 دقیقه بازی در ترکیب اینتر بود.

اتفاق عجیب در بازی سپاهان- فولاد؛

خبرنگاران در خوزستان پشت در ورزشگاه ماندند!
تعدادی از خبرنگاران رسانه های مختلف استان خوزستان پشت درهای بسته ورزشگاه فولاد ماندند.

به گزارش »ورزش ســه«، در حالی که خبرنگاران خوزستانی حدود ساعت 17 برای پوشش دیدار 
تیم های فوتبال فولاد و سپاهان راهی ورزشگاه فولاد شــده بودند اما مسئولان امنیت ورزشگاه به 
بهانه اینکه خبرنگاران باید ساعت 1۶ در ورزشگاه حاضر می شدند، مانع ورود برخی از اصحاب رسانه 
شدند. این اتفاق در حالی بود که بازی ساعت 18 و 15 دقیقه آغاز می شد. در ادامه رایرنی و وساطت 
افراد مختلف هم برای ورود خبرنگاران از جمله خبرنگار صدا و سیما فایده ای نداشت و خبرنگاران 

ساعت ها پشت درهای بسته ماندند.
ماجرا زمانی برای خبرنگاران آزاردهنده تر شد که آن ها حتی امکان بازگشت به منزل را هم نداشتند 
چون برای برداشــتن خودروی خود از پارکینگ ناچار بودند تا پایان بازی صبر کنند تا هوادارانی که 
خودروی خود را جلوتر قرار داده اند، جابه جا شوند تا خبرنگاران بتوانند خودروی خود را خارج کنند. 
این برای نخستین بار نیست که خبرنگاران خوزستانی برای پوشش بازی در ورزشگاه فولاد با مشکل 
مواجه شده اند و انتظار می رود این مشکل در دیگر دیدارهایی که در اهواز برگزار می شود تکرار نشود. 
این دیدار با نتیجه تساوی ۲ بر ۲ به پایان رســید تا سپاهان دستش از رسیدن به صدر جدول  کوتاه 

بماند و شاگردان یحیی نیز یک امتیاز از جدال خانگی کسب کنند.

دلخوری نیازمند: اتفاق خاصی نیفتاد
دروازه بان تیم فوتبال سپاهان در پایان بازی با ناراحتی به رختکن رفت.

به گزارش »ورزش ســه«، تیم فوتبال ســپاهان در آخرین بازی هفته نهم در اهواز مقابل فولاد با 
تساوی ۲ بر ۲ متوقف شد و نتوانست صدر جدول را از پرسپولیس پس بگیرد. 

وقتی پیام نیازمند برای هدیه دادن پیراهنش به هواداران ســمت سکوها رفت با جمله نامربوطی 
مواجه شد که انتظارش را نداشت اگرچه لیدرها به سرعت در پی دلجویی از او برآمدند.

این دروازه بان در این باره به خبرنگاران گفت: »اتفاق خاصی نیفتاد. آن شخص قطعاً هوادار سپاهان 
نبود.«

پیام نیازمند این فصل سنگربان اصلی سپاهان بوده که نه تنها در تمام بازی های این تیم در لیگ برتر 
و لیگ قهرمانان آسیا به میدان رفته بلکه در مجموع این تورنمنت ها موفق به سه کلین شیت شده 

و پای ثابت اردوهای تیم ملی هم بوده است.
دروازه نیازمند در بازی با فولاد خوزســتان دو مرتبه فرو ریخت امــا او تقصیر خاصی روی گل ها 

نداشت.

مستطیل سبز
 سه شنبه ۸ آبان ۱۴۰۳ / ۲۵ ربیع الثانی  ۱۴۴۶ / ۲۹ اکتبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۱۲



شهردار خبرداد؛ 

شرایطحملونقلیعمومیاصفهانبهبودمییابد
شهردار اصفهان گفت: با توجه به تجربیات ناخوشایندی که در فصل پاییز و زمستان از بابت آلودگی 
هوا و تعطیلی مدارس داریم، شــهرداری اصفهان تمام تلاش خود را به کار گرفته است تا شرایط را 
مدیریت و کنترل کند؛ بخش های مختلف شهرداری از جمله فضای سبز، اتوبوسرانی، قطار شهری 
و تاکسیرانی با هدف کاهش آلودگی هوا و بهینه سازی خدمات فعالیت می کند و خبرهای خوش 
درباره بهبود شرایط حمل ونقل عمومی شهر اصفهان در راه است، لازم است شهروندان نیز برای بهبود 

وضعیت، همکاری کنند.
به گزارش »ایمنا«، علی قاسم زاده در فصل دوم برنامه تلویزیونی »اصفهان من« با اشاره به اقدامات 
شــهرداری اصفهان برای کمک به کاهش آلودگی هوا به ویژه احداث و تکمیل خط دوم مترو اظهار 
کرد: هم اکنون با فعال بودن تمام رام های قطار شــهری و نبود مشکلات فنی، در بعضی مواقع سر 
فاصله زمانی حرکت قطارها به حدود ۸ دقیقه کاهش پیدا می کند، اما در حالت کلی این سرفاصله 
حدود ۱۱ دقیقه است، در حالی که هدف ما رسیدن به فاصله ۴ دقیقه ای برای جابه جایی مسافران 
اســت. وی افزود: یکی از چالش های ما در این زمینه تأمین واگن های قطار اســت که شهرداری 
اصفهان طی سال های اخیر با این مشکل مواجه شده است؛ بعضی سفارش ها پیش خرید شده و 
با وجود گذشت ۱۲ سال، هنوز تعداد کافی واگن ها تحویل داده نشده است؛ تعداد دیگری نیز به علت 

تحریم ها در بنادر چین آماده بارگیری است و نیاز به پیگیری دارد.
قاسم زاده افزود: اســتاندارد کاهش زمان حرکت خودروها در سطح شهر در حال دستیابی است و 
تیم ما اقدامات جدیدی را برای ارائه خدمات بهتر به شهروندان در نظر گرفته است. وی ادامه داد: 
آمارها نشان می دهد که استان اصفهان در زمینه مصرف بنزین، رتبه دوم کشور را دارد، به طوری که 
روزانه حدود ۸ میلیون لیتر بنزین در استان و حدود ۲ میلیون لیتر در شهر اصفهان مصرف می شود؛ 
یکی از دلایل این میزان مصرف تعداد بالای خودروهای جدیدی است که به ترافیک شهری افزوده 
می شود، به طوری که به طور متوسط بر اساس آمار سال ۱۴0۲ هر ماه 5000 خودروی جدید در اصفهان 

پلاک می شود.
وی با بیان اینکه اصفهان رتبه نخست مصرف نفت و گاز )گازوئیل( را نیز دارد و روزانه حدود ۷ میلیون 
لیتر نفت گاز در استان مصرف می شود که از این مقدار ۶0 هزار لیتر در شهر اصفهان به مصرف می رسد، 
گفت: کاهش این حجم از مصرف سوخت های فسیلی تنها با تلاش شهرداری امکان پذیر نیست و 

نیاز به همکاری شهروندان دارد.
شــهردار اصفهان بیان کرد: شــهروندان اصفهان روزانه حدود ۴ میلیون ســفر درون شهری انجام 
می دهند که با مدیریت درســت از جملــه خرید هفتگی یا اســتفاده از فروشــگاه های محلی و 
برنامه ریزی دقیق تر، می توان تعداد این ســفرها را کاهش داد؛ اگر تنها ۲0 درصد از این سفرهای 
درون شــهری کم شــود، تأثیر چشــم گیری در کاهش آلودگی هوا و بهبود کیفیت زندگی در شهر 
خواهیم داشت. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر سر فاصله خطوط مختلف حمل ونقل عمومی 
شهر متفاوت است، گفت: خط یک اتوبوسرانی که به عنوان خط تندرو شناخته می شود، سرفاصله 
حرکت اتوبوس ها به حدود ۲ دقیقه کاهش پیدا کرده است، اما در خطوط حومه این فاصله زمانی 

گاهی به ۴0 تا ۴5 دقیقه نیز می رسد. 
خطوط میانی درون شــهری نیز میانگین فاصله زمانی حدود ۱5 دقیقــه دارد که همچنان نیازمند 
کاهش است؛ هدف نهایی شهرداری این است که سرفاصله اتوبوس های سطح شهر را به ۸ دقیقه 
برساند تا دسترسی سریع تر و بهتری برای شهروندان فراهم شود. قاسم زاده تصریح کرد: بر اساس 
متغیرهای قابل پیش بینی و با تأمین منابع مورد نیاز، برنامه ای در نظر گرفته شــده بود که فاز یک 
خط دو متروی اصفهان تا پایان ســال جاری به صورت آزمایشی به بهره برداری برسد، اما بعضی از 
این متغیرها از کنترل ما خارج بود و تحت تأثیر شرایط کلی جامعه و اقتصاد کشور، سرعت کار را تا 
حدودی کاهش داد، با این حال فعالیت در حدود ۲0 جبهه کاری توسط شرکت های مختلف طرف 
قرارداد همچنان در حال انجام است. روند کار این شرکت ها بستگی زیادی به میزان منابع مالی دارد.

LEZ از توسعه خطوط مترو تا اجرای طرح

اقدامات شهرداری اصفهان برای کاهش آلودگی هوا
معاون ســابق حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان گفت: یکی از 
طرح های موفق شــهرداری این کلان شهر برای کمک به کاهش آلودگی 
هوا، طرح LEZ است که به صورت هوشــمند خودروها را در سطح شهر 
رصد می کند؛ در این طرح اگر خودروها معاینه فنی نداشــته باشــند، 

جریمه می شوند.
به گزارش »ایمنا«، حسین حق شــناس در فصل دوم برنامه تلویزیونی 
»اصفهان من« با اشــاره به اقدامات شــهرداری اصفهان برای کمک به 
کاهش آلودگی هوا به ویژه احداث و تکمیل خــط دوم مترو اظهار کرد: 
در سال ۱۴0۱ پس از دوران شــیوع کرونا مطالعات جامع حمل ونقل در 
کلان شهر اصفهان صورت گرفت و نشان داد که شاخص های حمل ونقل 
نسبت به ۱0 سال گذشته )۱۳۹۱( به طور چشمگیری تغییر کرده است؛ 
به طور ویژه تعداد سفرهای شــهروندان، سهم سفر با خودروی شخصی 
و طول سفرها به میزان قابل توجهی افزایش یافته و پیمایش خودروها 

تقریباً ۲.۲ برابر شده است.
وی افــزود: ایــن موضــوع موجــب افزایــش ترافیک و مشــکلات 
زیست محیطی شــده اســت و اگر شــهرداری اصفهان در جهت بهبود 
حمل ونقل همگانی اقدامی نکند، شرایط سال به سال بدتر خواهد شد؛ 
این روند رشد طبیعی محسوب می شــود، اما پدیده هایی نظیر کرونا و 
مشکلات اقتصادی به آن شدت می بخشــند، بنابراین شهرداری برای 
رویارویی با این شرایط نیازمند برنامه ریزی دقیق و اقدامات مؤثر است.

معاون سابق حمل ونقل ترافیک شهرداری اصفهان با بیان اینکه شهرداری 
در چند سال گذشــته اقداماتی در زمینه حمل ونقل همگانی انجام داده 
است، گفت: از جمله این اقدامات می توان به توسعه خطوط مترو اشاره 
کرد، به طوری که برای خط ۲ مترو سرمایه گذاری بلندمدت شده و ساعات 
فعالیت خط یک در روزهای تعطیل افزایش پیدا کرده و تا ساعت ۲۲:00 
شب تمدید شده است، همچنین تجهیز ایستگاه های مترو به پارکینگ 
دوچرخه و فعال ســازی قطارهای معیوب، ظرفیت اســتفاده از مترو را 

افزایش داده است.
حق شــناس ادامه داد: در حوزه خطوط بی آرتی، پنج خط جدید احداث 
شــده اســت که ۲.5 برابر بیشــتر از دوره های قبلی اســت و میانگین 
ســرفاصله این خطوط 5 دقیقه است. وی خاطرنشــان کرد: افزایش 
ناوگان اتوبوسرانی نیز از دیگر اقدامات شهرداری است؛ سال ۱۴00 تعداد 
اتوبوس های فعال 500 دســتگاه بود که با خرید ۱۸۲ دســتگاه جدید و 
بستن قرارداد برای ۲00 دستگاه دیگر که هنوز تحویل نشده و با بازسازی، 
اورهال و تعمیرات اساسی اتوبوس ها، تعداد اتوبوس های فعال به ۹00 

دستگاه افزایش یافته است.
معاون سابق حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان اضافه کرد: ناوگان 
جدید شــامل اتوبوس های ۱۲ متری، ۱۸ متــری و میدل باس و ون در 
خطوط همگانی و محلی اســت که برخی برای نخستین بار با مهندسی 
خطوط در اصفهان مورد اســتفاده قرار می گیرد، همچنین هر سال ۱۲0 
دستگاه اتوبوس تعمیرات اساسی دریافت می کنند که این بهسازی ها 
موجب کاهش سرفاصله ها و جذابیت بیشتر حمل ونقل همگانی شده 

است.
حق شناس عنوان کرد: ایجاد ســامانه های اطلاع رسانی به مسافران در 
زمینه زمان حرکت اتوبوس ها و استفاده از نرم افزارهای مدیریت ترافیک 
به شناسایی و برطرف کردن ۳5 گلوگاه اصلی ترافیکی کمک کرده است؛ 
همکاری های بخش های مختلف شهرداری و معاونت حمل ونقل برای 
اجرای پروژه های مختلــف رفع ۳5 گلوگاه ترافیکــی از جمله خروجی 
اصفهان و پل شهید هنیه، میدان شــهید علیخانی، رمپ خروجی امام 
خمینی )ره(، تعریض بزرگراه خرازی، میدان همدانیان، خیابان مدرس، 
خیابان باهنر و تقاطع پنج رمضان مؤثر بوده است که مدت ها معطل مانده 

بود، انجام شده است .
وی گفت: این مجموعه اقدامات نشان می دهد که شهرداری اصفهان با 
تلاش برای بهبود سیستم حمل ونقل همگانی و کاهش ترافیک، گام های 
مهمی برداشته است و با وجود چالش ها به کاهش وابستگی به خودروی 

شخصی و بهبود حمل ونقل عمومی در شهر کمک بسیاری کرده است.
معاون سابق حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به تجربیات 
حمل ونقل عمومی در شهرهای پیشرفته تصریح کرد: در مطالعات جامع 
حمل ونقل، بررسی های جامعی از وضعیت شهرهای مختلف دنیا انجام 
شد؛ شــهرهای پیشــرفته به ویژه آن هایی که از لحاظ مالی و اقتصادی 
توانمندی بیشتری دارند یا ســابقه ای در حمل ونقل ریلی دارند، بیشتر 
تمرکز خود را بر مترو و خطوط ریلی گذاشته اند، اما شهرهای در حال توسعه 
با توان اقتصادی کمتر تمرکز خود را بر توسعه خطوط بی آرتی، اتوبوس و 
حمل ونقل پاک نظیر دوچرخه و پیاده روی معطوف کرده اند؛ در این راستا 
کلان شهر اصفهان نیز در سیاست گذاری های خود به توسعه حمل ونقل 

همگانی توجه ویژه ای داشته است.
حق شناس ادامه داد: برای بلندمدت، پروژه مترو مورد توجه قرار گرفته 
و در کوتاه مدت، خطوط حمل ونقل پاک نظیر بی آرتی و دوچرخه توسعه 

یافته است.
وی خاطرنشان کرد: نسبت به سال ۱۴00 شرایط به طور قابل توجهی بهبود 

پیدا کرده است و با استفاده از نرم افزارهای رصد، تمام خطوط مورد بررسی 
قرار گرفت؛ با این حال هنوز با اســتانداردهای لازم فاصله داریم که این 
استانداردها بر اساس تعداد مسافران در خطوط مختلف تعیین می شود.

معاون ســابق حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان عنوان کرد: در 
حال حاضر خطوط بی آرتی وضعیت مناسبی دارد و با استفاده از سامانه 
»اصرو«، زمان رسیدن به هر ایستگاه مشخص شده است و این سیستم 
به مسافران کمک می کند که از منزل زمان دقیق سفر خود را تنظیم کنند 

و در نتیجه تأخیرها به کمترین میزان می رسد.
حق شناس گفت: تجربه نشان می دهد که در مدیریت شهری، باید روی 
یک سیاست مشــخص تمرکز کرد؛ در دوره های مختلف ممکن است 
تلاش شده باشــد که هم زمان چند اقدام انجام شــود، از جمله اجرای 
پروژه های زیرگذر و خطوط حمل ونقــل همگانی، اما اگر تمرکز اصلی بر 
توسعه حمل ونقل پاک گذاشته شود، دستیابی به اهداف سریع تر خواهد 
بود؛ این رویکــرد می تواند به عنوان یک توصیه مؤثــر در بهبود وضعیت 

حمل ونقل در اصفهان مطرح شود.
وی بیان کرد: در دوره اخیر، شــهرداری اصفهان توجه ویژه ای به توسعه 
سیستم حمل ونقل شهری به ویژه قطار شهری داشته است؛ در این دوره 
برای قطار شهری زمان و انرژی زیادی صرف شده و تلاش های مختلفی 
در زمینه های ساخت و تأمین مالی صورت گرفته است، به ویژه با وجود 
محدودیت هــای مختلف، خط ۲ نســبت به خط یک مترو با ســرعت 

بیشتری ساخته شده است.
معاون ســابق حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان با اشــاره به 
گســترش معاینه فنی و هوشمندســازی گفت: شــهرداری در زمینه 
گســترش معاینه فنی خودروها نیــز اقدامات قابل توجهــی را انجام 
داده است؛ در این راســتا ایســتگاه های معاینه فنی برای خودروها و 
موتورسیکلت ها به طور مؤثری توسعه پیدا کرده است. یکی از طرح های 
موفق شــهرداری این کلان شــهر برای کمک به کاهــش آلودگی هوا، 
طرح LEZ است که به صورت هوشمند خودروها را در سطح شهر رصد 
می کند؛ در این طرح اگر خودروها معاینه فنی نداشــته باشند جریمه 
می شــوند؛ این ســامانه در اصفهان به خوبی اجرا و به روزرسانی شده 
است. حق شناس افزود: شهرداری با استفاده از سامانه های هوشمند و 
نرم افزاری، اقداماتی را برای کاهش ترافیک و بهبود وضعیت حمل ونقل 
انجــام داده اســت؛ برآوردهای ما نشــان می دهد که ایــن اقدامات 
توانسته اند حدود ۱5 درصد به کاهش آلودگی هوای ناشی از حمل ونقل 

کمک کنند.

با مسئولان
سهشنبه۸آبان۲۵/۱۴۰۳ربیعالثانی۲۹/۱۴۴۶اکتبر۲۰۲۴/شماره۴۲۱۲

رئیس کمیســیون عمران، معماری، شهرسازی و 
بافت تاریخی شورای اســلامی شهر اصفهان گفت: 
یکی از اقدامات مهم مدیریت شهری برای کاهش 
فضاهای بی دفاع شهرها، افزایش مشارکت و نقش 
شــهروندان در تصمیم گیری ها اســت، همچنین 
ایجاد پارک ها و پاتوق های شــهری می تواند مردم 
را تشویق کند تا این فضاها را از وضعیت بی دفاعی 
خارج و معضلات را کمرنگ کند. رسول میرباقری در 
گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: یکی از نیازهای مهم 
شهروندان در شهرها، فضاهای امن و قابل دسترس 

است که کمبود آن ها بر کیفیت زندگی و استفاده از 
فضاهای شــهری، به ویژه فضاهای عمومی، تأثیر 
منفی می گذارد. وی با بیان اینکه فضاهای بی دفاع 
شهری که در قلب محلات قرار دارد، از عوامل اصلی 
کاهش امنیت شهروندان محسوب می شود، افزود: 
این فضاها از دید عموم دور مانده اســت و حضور 
شهروندان در آن ها کم شــده یا فضا به کلی متروکه 
شده اســت. رئیس کمیســیون عمران، معماری، 
شهرسازی و بافت تاریخی شــورای اسلامی شهر 
اصفهان تصریح کــرد: فضاهای بی دفاع شــهری 
می تواند گوشه ای از یک کوچه، خیابان یا بافت های 
فرسوده شهری باشــد؛ هرچه حضور شهروندان در 
این مناطق بیشتر باشد، میزان احساس وجود این 
فضاها کاهش پیدا می کند، بنابراین مهم ترین عامل 

گســترش این فضاها، حضور نداشتن شهروندان 
و بهره برداران محله اســت. میرباقری با اشــاره به 
اینکه بســیاری از این فضاها در بافت فرســوده و 
تاریخی اصفهان قرار دارد که ارتباط شــهروندان با 
این مناطق قطع شده است، تأکید کرد: شهرداری ها 
و نهادهای مســئول می توانند در ایــن زمینه تأثیر 
مثبتی بگذارند؛ اگر شرایطی فراهم شود که با توجه 
به اصول شهرسازی، شهروندان در طول روز و شب 
بتوانند از این فضاها استفاده کنند، این مناطق دیگر 
بی دفاع نخواهد بود. وی افزود: یکی از مسائل مهم 
در زندگی شهری امروز، ارتقای کیفیت زندگی است 
که رابطه مستقیمی با فضاهای بی دفاع شهری دارد، 
از شاخص های بهبود کیفیت شهری، کاهش تعداد 

این فضاها است.

رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر اصفهان:

ایجادپاتوقهایشهریفضاهایبیدفاعشهرهاراکمرنگمیکند

فرایندنامگذاریمعابرشهراصفهانالکترونیکیاست
رئیس اداره هماهنگی ارتباطات شهرداری اصفهان با اشاره به مراجعه مکرر شهروندان به مدیران شهری 
برای ارائه درخواست کتبی نام گذاری معابر گفت: برای رفاه حال شهروندان فرایند نام گذاری به صورت 

کامل الکترونیکی انجام می شود و هیچ درخواست کتبی پذیرفته نیست. 
عرفان امینی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: تاکنون ۴۲ جلســه با حضور اعضای شورای نام گذاری 
شامل چند نفر از اعضای شورای اسلامی شهر، مدیران شهرداری و دو نفر از اساتید دانشگاه در عرصه های 
فرهنگ، هنر و تاریخ برگزار شده است و در این راستا ۳۱۲ معبر نام گذاری شده که از این تعداد ۱۸۶ معبر 
به نام شهدا و ۱۲۶ معبر به نام عام بوده است. وی با بیان اینکه هوشمندسازی خدمات شهرداری یکی از 
اولویت ها است، افزود: شهروندان برای ثبت درخواست، باید معبر مورد نظر را انتخاب و نام پیشنهادی را 
در سامانه مربوط به نشانی name.isfahan.ir ارسال کنند؛ پس از ارسال، کد پیگیری دریافت می کنند 
و می توانند از روند بررسی پیشنهاد خود در هر زمانی مطلع شوند. وی ادامه داد: در صورت تصویب نام، 
پیشنهاد به عنوان لایحه به شورای اسلامی شهر ارائه می شود و پس از تصویب در شورای اسلامی شهر و 

دریافت مصوبه فرمانداری، نام مورد نظر روی تابلوی معبر یا خیابان درج و تابلو نصب می شود.

هزینه۱۰میلیاردیمنطقه۶اصفهانبرایپایداریشبکهمعابر
درهنگامبارندگی

مدیر منطقه ۶ شــهرداری اصفهان گفت: بالغ بر ۱0 میلیارد تومان برای احداث کانال و چاه های جذبی 
هزینه کردیم که بیشتر آن ها تکمیل شده یا در حال اتمام است تا هنگام بارندگی شرایط پایداری را در 

شبکه معابر شاهد باشیم. 
علی باقری در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به اقدامات منطقه ۶ شهرداری اصفهان برای تاب آوری منطقه 
در شرایط بارندگی اظهار کرد: یکی از این برنامه ها دفع آب های سطحی است که توسط چاه های جذبی 
انجام می شود. وی با بیان اینکه در معابر به ویژه بزرگراه های سطح این منطقه سپتیک و کانال های دفع 
آب های سطحی آماده شده است تا در مواقع بارندگی دچار مشکل نشود، تصریح کرد: لایروبی کانال های 
سطح منطقه نیز انجام و چاه های دفع آب های سطحی توسط نیروهای شهرداری کنترل شده است، زیرا 
بعضی از آن ها در طول زمان مسدود می شود. مدیر منطقه ۶ شهرداری اصفهان  با بیان اینکه بیش از ۱00 
حلقه چاه جذبی در معابر منطقه ۶ طی ماه های اخیر ایجاد شده است، گفت: اقدام دیگر، دفع آب های 

سطحی از طریق احداث کانال است تا مشکل آب گرفتگی معابر را توسط آن ها برطرف کنیم.

برگزارینخستینجشنوارهملیعکس»زایندهبود«
دراصفهان

معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان از برگزاری نخستین 
جشنواره ملی عکس »زاینده بود« در آبان ســال جاری خبر داد. کمال حیدری در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: حساس کردن افکار عمومی نسبت به مسئله حفاظت از منابع آبی و محیط زیست، ترویج 
فرهنگ مصرف بهینه آب در میان گروه های مختلف جامعه، استفاده از ابزار هنر برای القای پیام، ترغیب 
هنرمندان برای تولید آثار فاخر عکس و جلب توجه افــکار عمومی ایران و جهان به حفاظت از رودخانه 
همیشه جاری زاینده رود از اهداف برگزاری نخستین جشنواره »زاینده بود« به همت دبیرخانه فرهنگی 
زاینده رود وابسته به سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شــهرداری اصفهان در این کلان شهر است. 
وی با بیان اینکه زاینده رود از سراب تا پایاب، آثار فقدان زاینده رود در زندگی مردم، فرونشست و آلودگی 
هوا از موضوعات این جشنواره است، افزود: استفاده از ابزار هنر برای القای پیام، ترغیب هنرمندان برای 
تولید آثار مستند و عکس از اهداف دیگر این جشنواره است. حیدری گفت: علاقه مندان به شرکت در این 
جشنواره می توانند آثار خود را تا بیست وپنجم آبان سال جاری در قالب مجموعه عکس، تک عکس، نگاه 

مردمی و عکس های آرشیوی )بایگانی( به دبیرخانه جشنواره ملی عکس ارسال کنند.

خبر روزاخبار

میداناحمدآبادنوروز۱۴۰۴
متفاوتوزیباترمیشود

مدیر منطقه ۱0 شــهرداری اصفهان با اشاره به 
نقش مهم زیباســازی میدان احمدآباد گفت: 
هدف گذاری کرده ایم که تا نوروز ۱۴0۴، میدان 
احمدآباد به شکلی متفاوت و زیبا آماده شود. 
محمد صیرفی نژاد در گفت  وگو بــا »ایمنا« با 
اشاره به بازدید معاون محیط زیست و خدمات 
شهری شــهردار اصفهان از چند پروژه منطقه 
۱0 این کلان شــهر اظهار کرد: معاونت خدمات 
شهری همیشــه در زمان های بحرانی با تمام 
توان در میدان حضور داشــته و از هیچ کمکی 
دریغ نکرده است. وی با اشــاره به دو مشکل 
عمده در حــوزه خدمات شــهری این منطقه 
افزود: نخســتین مشــکل مربوط به تطابق 
نداشــتن آماری قراردادها با وضعیت موجود 
اســت که در این راســتا برای ارتقای کیفیت 
خدمات باید هماهنگی های بیشتری صورت 
گیرد. مدیر منطقه ۱0 شهرداری اصفهان تأکید 
کرد: شــرکت های پیمانکاری نیز از زیان های 
ناشی از افزایش حقوق و قیمت ماشین آلات 
شکایت دارند و ادعا می کنند که این افزایش 
هزینه ها موجب شــده تا ماهانه بیش از یک 
میلیارد تومان ضرر کننــد. صیرفی نژاد گفت: 
اتصال منبع چشم مرغاب به منبع گل نرگس 
که موجب بهبود وضعیت آب رســانی در شرق 
بزرگراه آقابابایی شــده اســت. یکی دیگر از 
موضوعات مهم کــه مورد بحث قــرار گرفت، 
افزایش هزینه های ماشــین آلات بــود، زیرا 
هزینه های حمــل نخاله به شــدت افزایش 
پیدا کــرده و بودجه اصلاحی برای پوشــش 
این هزینه ها ضروری اســت. وی با اشاره به 
مشکلات ســد معبر، زباله گردها و متکدیان 
در چهارراه ها گفت: راه حل های مشترکی برای 
این معضلات باید پیدا شود، همچنین موضوع 
پرنده فروشان خیابان عطار و ضایعات خیابان 
خزایی نیازمند اقدامات هماهنگ و مســتمر 
اســت تا مشــکلات اجتماعی و آسیب های 
ناشی از آن ها رفع شود. وی با اشاره تجمع های 
غیرقانونی در خیابان کاوه و مشکلات پیرامون 
فلافل فروشی ها گفت: این موارد باید به زودی 

به جمع بندی و اقدامات اجرایی برسد.

برگزاری رویدادی ملی ۱0 آبان به میزبانی نصف جهان

حضورشهرداران۳۰شهردراجلاسمجمعشهرهایتاریخیدراصفهان
در نخستین اجلاس مجمع شهرهای تاریخی کشور در اصفهان شهرداران بیش از ۳0 شهر تاریخی حضور دارند. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، مدیرعامل سازمان 
نوسازی و بهسازی شهر اصفهان گفت: برگزاری نخستین اجلاس مجمع شهرهای تاریخی کشور در اصفهان، فرصتی است تا این شهر به عنوان محور و مرجعی 
برای شهرهای تاریخی کشور شناخته شود. محمدعلی ایزدخواستی، اصفهان را دهم آبان سال جاری میزبان نخستین اجلاس مجمع تاریخی ایران به ابتکار 
شهرداری اصفهان و با مجوز وزارت کشور دانست و تأکید کرد: این اجلاس در راستای گردهم آوردن شهرهای تاریخی کشور و ایجاد بستری برای تبادل تجربیات و 
تقویت همکاری ها در زمینه حفاظت از بافت های تاریخی و ارتقای ظرفیت های فرهنگی و اقتصادی این شهرها برگزار می شود. وی با اشاره به اهداف و برنامه های 
این اجلاس، یکی از اهداف اصلی این اجلاس را ایجاد شبکه ای بین شهری برای به اشتراک گذاری تجارب و راهکارهای مؤثر در مواجهه با چالش های بافت های 

تاریخی بیان کرد و افزود: تاکنون این شهرها در هیچ محفل یا نهادی به طور منسجم به یکدیگر متصل نشده بودند و امکان تبادل تجربه و هم افزایی نداشتند.

اجتماعحامیان
جبههمقاومتدراصفهان

برگزارمیشود
اجتمــاع حامیــان جبهــه مقاومــت به 
همراه جمــع آوری کمک های نقدی، طلا 
و زیــورآلات اهدایی بانــوان اصفهانی به 
مردم مظلوم فلســطین و لبنان با حضور 
حاج حسین یکتا و با نوای حاج سیدرضا 
نریمانــی از ســاعت ۱۹ فردا در ســالن 

گلستان شهدا برگزار می شود.
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مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان از جان باختن 10 نفر بر اثر مصرف قرص 
برنج در 6 ماه نخست سال جاری خبرداد.

منصور فیروزبخت در گفت وگو با »مهر« با اشاره به اینکه در 6 ماه نخست سال 
جاری 10 نفر به دلیل مســمومیت با قرص برنج در استان جان خود را از دست 
دادند، اظهار کرد: این رقم در مقایســه با مدت مشابه ســال قبل 33.3 درصد 
کاهش داشته است. وی ادامه داد: متوفیان بر اثر مسمومیت با قرص برنج در 

استان در این مدت هشت نفر مرد و 2 نفر زن بودند.
مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان خاطرنشان کرد: آمار فوتی های ناشی 
از مسمومیت با قرص برنج در مدت مشــابه سال قبل 15 نفر شامل 2 زن و 13 

مرد بود.
فیروزبخت اظهار کرد: با توجه به اینکه تاکنون مکانیسم دقیق بروز اثرات سمی 
فسفید آلومینیوم در انسان شناخته نشده اســت، هیچ پادزهر اختصاصی در 
درمان مسمومیت حاد با آن وجود ندارد و اقدامات درمانی تنها شامل اقدامات 

حمایتی علامتی است.
وی ادامه داد: از لحاظ زمان بروز علائم و نشانه های بالینی نیز بعد از 15-10 دقیقه 
از مصرف خوراکی قرص فسفید آلومینیوم، علائم و نشانه های مسمومیت ظاهر 

می شوند و مرگ در مدت کمتر از 6 ساعت ممکن است رخ دهد.
مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان افزود: در صورت مسمومیت خوراکی، 

علائم تحریکی دستگاه گوارش شامل تهوع، استفراغ و دردهای شکمی است 
و بیشتر مرگ و میرها در خلال 12 تا 24 ساعت اولیه مسمومیت اتفاق افتاده و 
معمولًا ناشی از ایست قلبی تنفسی است و مرگ و میر بعد از 24 ساعت اغلب 

ناشی از نارسایی کبدی و کلیوی است.
به گفته فیروزبخت، علائم بالینی در این نوع مســمومیت، ناشــی از درگیری 

سیستم قلبی عروقی، گوارشی، عصبی و ریوی است.

مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان مطرح کرد

اعمال محدودیت زمستانی در باغ فدک برای پذیرش مسافران
مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان گفت: به دلیل سردی هوا و کاهش ورود مسافران به این کلان شهر، در باغ 
فدک برای پذیرش مسافران محدودیت های زمستانی اعمال شده است. مهدی سلطان آقایی در گفت وگو 
با »ایمنا« اظهار کرد: بهار و تابستان سال جاری همچون سال های گذشته، باغ فدک میزبان تعداد قابل 
توجهی مسافر نوروزی از شهرهای مختلف کشور بود. وی افزود: با تصویب کمیته عالی فدک و تبدیل باغ 
فدک به کمپ دائمی سفر در شهر اصفهان، این مجموعه علاوه بر نوروز، در تابستان نیز میزبان گردشگران و 
مسافران است. سلطان آقایی با اشاره به ورود توده هوایی سرد به این کلان شهر گفت: به دلیل سردی هوا 
و کاهش ورود مسافران به اصفهان باغ فدک تا پایان سال جاری میزبان مسافران برای اسکان و اقامات 
موقت نخواهد بود. وی ادامه داد: با همت ستودنی مدیران و مسئولان شهری، باغ فدک حق میزبانی را 
بدون حاشیه و هرگونه حادثه ای در نوروز و تابستان ادا کرد که امیدواریم مسافران برای اسکان بهتر و اقامت 

مطلوب در ماه های سرد سال، به هتل ها و مهمان پذیرهای سطح شهر مراجعه کنند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( اســتان اصفهان گفت: حدود 80 درصد 
جمعیت کمیته امداد اصفهان از پوشش بیمه های سلامت یا روستایی و مابقی 

از سایر بیمه های پایه بهره مند هستند.
به گزارش »ایراسین«، کریم زارع، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان 
اصفهان همزمان با سالروز تأسیس بیمه سلامت ایران و تصویب قانون بیمه 
همگانی با مدیرکل بیمه سلامت استان اصفهان دیدار و از همکاری و همراهی 

ایشان با بیماران تحت حمایت این نهاد قدردانی کرد.
زارع با ارائه گزارشــی از جمعیت تحت حمایت و وضعیــت بیمه جامعه هدف 
این نهاد، اظهار کرد: در حال حاضر بیــش از 122 هزار خانوار تحت حمایت این 
نهاد هســتند که حدود 80 درصد این جمعیت از پوشش بیمه های سلامت یا 

روستایی و مابقی از سایر بیمه های پایه بهره مند هستند.
وی با اشــاره به حمایت ویژه از بیماران نیازمند مبتلا بــه 107 بیماری خاص 
و صعب العلاج، ادامه داد: در مدت 6 ماهه اول ســال جــاری 4 میلیارد و 800 
میلیون تومان اســناد پزشــکی این گروه از مددجویان، برای صندوق بیماران 

خاص و صعب العلاج ارسال شده است.
مدیرکل کمیته امداد اســتان اصفهان با تأکید براینکه بیمه رایگان دهک های 
پایین درآمدی توسط سازمان بیمه ســلامت ایران، اقدام ارزشمندی است، 
افزود: این سازمان با کاهش فرانشیزها در بسته نظام سلامت، کمک شایانی 

به پرداختی هزینه های درمان از جیب مردم در دهک های نخست به ویژه اقشار 
محروم که مددجویان کمیته امداد و بیماران صعب العلاج نیازمند هســتند را 

کاهش داده که شایسته تقدیر است.
محمدحسین صفاری، مدیرکل بیمه سلامت استان اصفهان نیز در این دیدار با 
قدردانی از خدمات کمیته امداد، بیان کرد: رفع مشکلات احتمالی و بهتر اجرا 
شدن روند خدمت رسانی به جامعه هدف کمیته امداد با همکاری بیش از پیش 

دو اداره کل امکان پذیر است.

معاون اجرایی و فنی ســازمان مدیریت پسماند شــهرداری اصفهان 
گفت: در حال حاضر 15 اکیپ مبارزه با جوندگان موذی و ســه اکیپ 
متخصص در سطح شــهر اصفهان فعالیت می کنند. حامد شریفی در 
گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به برنامه های ویژه سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری اصفهان اظهار کرد: این برنامه ها شامل جمع آوری حیوانات 
ولگرد و مبارزه با جوندگان موذی اســت که به طور مستقیم بر سلامت، 
امنیت و بهداشت شــهروندان تأثیر دارد. وی افزود: در حال حاضر 15 
اکیپ مبارزه با جوندگان موذی و ســه اکیپ متخصص در سطح شهر 
اصفهان فعالیت می کنند؛ این تیم ها بر اساس برنامه ریزی های از پیش 
تعیین شــده، مکان هایی که کلونی های موش ها در آن ها شکل گرفته 

است را شناســایی و محورهای آلوده را روی نقشه مشخص می کنند. 
معاون اجرایی و فنی سازمان مدیریت پســماند شهرداری اصفهان با 
بیان اینکه این مبارزه به صورت فیزیکی و شــیمیایی انجام می شود، 
تأکید کرد: مبارزات فیزیکی شــامل تخریب کلونی موش ها و مسدود 
کردن ورودی و خروجی آن ها با بتن اســت و در مبارزات شیمیایی از 
طعمه های مخصوص اســتفاده می شود. شــریفی گفت: بازدیدهای 
دوره ای ســه روزه، هفت روزه و ماهانه از مناطق تحت عملیات صورت 
می گیرد تا در صورت مشاهده مجدد فعالیت موش ها، اقدامات تکمیلی 
انجام شود. وی ادامه داد: یکی از نکاتی که شهروندان باید به آن توجه 
کنند، رها نکردن مواد غذایی در سطح شهر به ویژه در باغچه ها است، زیرا 

این مواد غذایی می تواند موجب افزایش جمعیت موش ها شود. معاون 
اجرایی و فنی سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان خاطرنشان 
کرد: بیشتر کلونی های موش در نزدیکی مکان هایی که مواد غذایی یا 
آب در دسترس دارد، تشکیل می شود و رها نکردن مواد غذایی در سطح 
شهر می تواند به کاهش تولید مثل موش ها کمک کند. شریفی گفت: از 
شهروندان درخواست می شود در این موضوعات دقت بیشتری به خرج 
دهند و بدانند که شهرداری اصفهان حامی حیوانات است و تمام اقدامات 
این نهاد مطابق با اصول مدیریتی و علمی روز دنیا انجام می شود؛ هدف 
اصلی شــهرداری ایجاد محیطی امن، بهداشتی و ســالم برای تمام 

شهروندان و کنترل صحیح اکوسیستم است.

دهمین دوره جشنواره روستاها و عشایر دوستدار  مرضیه غفاریان
کتاب، با شرکت 251 روســتا برگزار شد و در این 
میان 12 روستا به عنوان برگزیده انتخاب شدند که »کتابخانه عمومی علوی« 
روســتای علوی کاشــان نیز با ارائه طرح های خلاقانه در بخش »استمرار« 
فعالیت های کتاب و کتابخوانی صاحب رتبه برتر شــد. کتابخانه علوی در سال 
76 در زمینی به مساحت 1800 مترمربع در روستایی با جمعیت قریب به 700 
نفر بنا نهاده شــد. دغدغه مندی جوانان این روستا عامل اصلی تأسیس این 
کتابخانه بوده، جوانانی که شــغل اکثر پدران آنها کشــاورزی است. روستای 
علوی جزو اولین روستاهای کاشان بوده  که به کاشت زعفران روی آورده و به 
همین دلیل به کاشت طلای سرخ شهره است؛ البته این روستا به »دار السیاده 
علوی« نیز شــناخته می شود. این نکته ای است که مســئول کتابخانه علوی 
کاشــان در گفتگو با روزنامه »زاینــده رود« به آن اشــاره می کند و می گوید: 
»روستای علوی روستایی فرهنگی مذهبی اســت و اکثر مردم این روستا از 

سادات هستند برای همین هم به دارالسیاده علوی شهره است.«
فاطمه سادات هاشــمی دغدغه مندی جوانان روستای علوی برای تأسیس 
یک کتابخانه در این روســتای را زمینه ســاز احداث کتابخانه در این روســتا 
می داند و ادامه می دهد: »این کتابخانه ابتدا به دست جوانان روستا به صورت 
داوطلبانه و بدون هیچ چشم داشتی اداره شد؛ اما چند سال به دلایلی تعطیل 
شد و در نهایت در سال 89 توسط سرکار خانم ســیدی یکی از کارمندان نهاد 
اداره کتابخانه ها دوباره بازگشایی شد و خدمات ارزنده ای در زمینه غنی سازی 
مجموعه، عضو گیری و ثبت کتاب از سوی ایشــان ارائه شد تا اینکه از اواسط 
سال 93 و پس از انتقال وی از این روســتا، مسئولیت اداره کتابخانه علوی به 

من واگذار شد.«
 مســئول کتابخانه علوی با بیان اینکه در این مدت او تلاش کرده ضمن ادامه 
دادن روند همکارش در اداره این کتابخانه و ارائــه خدمات متنوع فرهنگی و 
کتابخوانی به مردم روستا، تغییراتی هم در فعالیت های آن ایجاد کند، عنوان 
می کند: »از مردم روستا هم در ایده گرفتن برای فعالیت هرچه بهتر کتابخانه 
در زمینه های فرهنگی، آموزشــی و ترویج کتابخوانی بین اهالی روســتا بهره 
گرفتیم.« او به ارائه آموزش اوریگامی و کاردســتی های کاغذی و... توســط 
کودکان و نوجوانان مســتعد در این زمینه به هم ســن و سالانشان به عنوان 

بهترین مثال برای این مدعایش اشاره می کند.
هاشــمی ادامه می دهد: »با توجه به نیازسنجی که در روســتا و منطقه انجام 
شد، دوره های مشاوره و آموزشــی متعددی برای مردم روستا برگزار کردیم؛ 
ازجمله برگزاری کارگاه های عادت به مطالعه، آسیب شناسی فضای مجازی، 
مهارت های زندگی و تربیت فرزند.« مســئول کتابخانه علوی برگزاری شــب 
شــعر، جلســات ســهراب خوانی و گلســتان خوانی را از دیگر برنامه هایی 
معرفی می کند که این کتابخانه برای بزرگســالان در نظــر گرفته و می گوید: 
»ما با برگزاری مســابقات مختلف و دایر کردن نمایشــگاه کتاب و عکس در 
مناسبت های مختلف و همچنین نشست های کتابخوانی و برگزاری حلقه های 
معرفتی بــا همکاری ســازمان های متعدد چــه در محل کتابخانــه و چه در 
حسینیه ها و مکان های دیگر سعی در ترویج کتابخوانی و ترغیب مردم روستا 

به انجام فعالیت های فرهنگی داشته ایم.«

او به برگزاری دوره های آموزشی باعنوان کســب و کار کوچک در این کتابخانه 
هم اشــاره می کند و می گوید: »در کنار برگزاری این کلاس هــا در کتابخانه با 
توجه به اینکه بانوان این روســتا هنرمند هســتند ولی هنر آنها دیده نمی شد 
سعی کردیم نمایشــگاه های مختلفی از آثار آنها برگزار کنیم و از مسئولین هم 
دعوت کردیم که با حضور در این نمایشگاه ها، هنر دست اهالی این روستا را از 
نزدیک مشاهده کنند.« مســئول کتابخانه علوی بازدید مسئولان از نمایشگاه 
آثار هنری بانوان و هنرمندان روستا را تأثیرگذار دانست و افزود: »برگزاری این 
نمایشگاه ها حمایت های مادی و معنوی از هنرمندان روستا را در پی داشت.« 
هاشمی خاطرنشان می کند که فعالیت های این کتابخانه منحصر به بزرگسالان 
و برگزاری دوره های آموزشی و نمایشگاه برای آنها نبوده و اجرای برنامه هایی 
چون قصه گویی، شاهنامه خوانی و زنگ کتابخانی مدارس برای دانش آموزان 
در کتابخانه علوی هم باعث استقبال کودکان و نوجوانان از این مکان فرهنگی 
شده اســت. او در تأکید این موضوع می گوید: »کودکان از پروپاقرص ترین 
اعضای این کتابخانه هستند به گونه ای که حداقل یک روز در میان در کتابخانه 
حضور پیدا می کنند.« هاشمی در این باره توضیح می دهد که هفته ای یک یا 
دو بار با حضور دانش آموزان در کتابخانه برای آنها قصه گویی می شــود و آنها 
باید خلاصه داســتان یا نتیجه ای که از آن می گیرنــد را در دفتری مخصوص 
بنویسند که این موضوع نتایج بسیار خوبی در برداشته؛ از جمله آشنایی کودکان 
و نوجوانان با نویســندگان و کتاب های مختلف و تقویت مهارت نوشــتاری و 
گسترده شــدن دایره واژگان آنها. قصه گویی مادران و باشگاه های کتابخوانی 
تحت عنوان »در کوچه باغ کتاب« و »ســپیده دانایــی« از دیگر برنامه هایی 

است که در کتابخانه علوی با حضور فعال نوجوانان و کودکان برگزار می شود.
اما حضور کمرنگ دانش آموزان دوره متوســطه در کتابخانــه علوی یکی از 
دغدغه های مســئولان این کتابخانه است که هاشمی با اشــاره به آن اذعان 
می کند: »در چند ســال اخیر استقبال این رده ســنی از کتابخانه علوی کمتر 
از کودکان و نوجوانان بوده که درصدد هســتیم علت آن را ریشه یابی کنیم.« 
هاشــمی علیرغم اینکه می گوید شــاید به دلیل حضور مســتمر کودکان در 
کتابخانه توقع ما بالا رفته تأکید می کند:»با وجود اینکه شــاید دوری مدرسه 
از کتابخانه یا سنگین شــدن حجم دروس در در دوره متوســطه می تواند در 
اســتقبال کمرنگ دانش آموزان این دوره از کتابخانه تأثیرگذار باشد باید در 

این باره آسیب شناسی کنیم و این مسئله را حل کنیم چراکه ما دوست داریم 
استقبال این دانش آموزان از کتابخانه بیشتر باشد.«

هاشــمی تداوم در اجرای برنامه های متعــدد در کتابخانه علــوی را یکی از 
مهمترین امتیازات این کتابخانه برای انتخاب شدن به عنوان روستای برگزیده 
دوستدار کتاب در بخش استمرار جشــنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب 
می داند و ابراز می کند: »به عنوان مثال برنامه کتابخوانی در مدارس، ده سال 
بی وقفه در این کتابخانه در حال برگزاری اســت و حتی تغییر کادر آموزشــی 
مدارس هم خللی در برگــزاری این برنامه ایجاد نکرده اســت.« او همچنین 
اضافه می کند: »فعالیت های ما علاوه بر اینکه اســتمرار داشــته، محدود به 
فضای کتابخانه نشــده و علاوه بر آن برخی از مردم روســتاهای دیگر هم با 

عضویت در کتابخانه روستای علوی، در برنامه های ما شرکت می کنند.«
برگزیده شدن به عنوان یکی از روستاهای برتر دوستدار کتاب در سال 1395، 
کتابخانه برتر نهادی استان در سال های 1396 و 1400، قرار گرفتن در فهرست 10 
کتابخانه برتر در طرح ملی جایزه خدمات در سال 1402 که در حاشیه همایش 
بین المللی کتابخانه های عمومی روستاهای کوچک در مشهد مقدس برگزار 
شد از جمله دیگر عناوینی اســت که کتابخانه علوی کاشان پیش از این کسب 
کرده است. هاشمی با اشــاره به این افتخارات اضافه می کند: »این کتابخانه 
امسال مجدداً در بخش استمرار جشــنواره حائز رتبه برتر شــد.« او توضیح 
می دهد: »بخش اســتمرار مربوط به کتابخانه هایی می شــود که قبلًا یک بار 
به عنوان کتابخانه برتر برگزیده شــده اند و برای حضور دوباره در این جشنواره 

و برگزیده شدن باید برنامه های کیفی تر، گسترده تر و بهتری ارائه دهند.«
مسئول کتابخانه علوی کاشان همچنین از حضور قریب به ده نویسنده در بین 
اهالی روســتای علوی خبر می دهد و می گوید: »بانوان و کودکان و نوجوانان 
بیشترین مراجعه کنندگان به کتابخانه این روستا هستند.« او با اشاره به اینکه 
کتاب های این کتابخانه در بخش کودکان تنوع بیشتری دارد، اضافه می کند: 
»کتابخانه علوی با 4000 نســخه کتاب کودک و 3000 نســخه کتاب نوجوان، 
بخش ویژه نوســوادان )افرادی که ســطح تصحیلات پایین دارند(، بخش 
مرجع و بخش کتاب های کمک درسی ویژه کنکوری ها، بخش استان شناسی، 
بخش نشریات با موضوعات مختلف و کتاب های دیداری شنیداری نسبت به 

کتابخانه های روستایی استان اصفهان بسیار غنی است.«

اهمیت فعالیت کتابخانه های روستایی در حوزه بانوان و کودکان  
دبیر جشنواره روستاها و عشــایر دوستدار کتاب کاشــان نیز در گفتگو با روزنامه 
»زاینده رود« درباره این جشــنواره و انتخاب روســتای علوی بــه عنوان یکی از 
روستاهای برگزیده در دهمین دوره از آن در بخش استمرار می گوید: »روستاهایی 
که سال های قبل در این جشنواره شرکت کرده و برگزیده شدند می توانند در بخش 
استمرار شرکت کنند.« انسیه شعبانی تبار اضافه می کند: »این روستاها باید علاوه 
بر اجرای طرح های و پیشنهادت قبلی خود در کتابخانه روستا، طرح های جدید هم 
ارائه دهند.« وی با اشــاره به اینکه کتابخانه ای که خلاقیت بیشتری در طرح های 
ارائه شــده خود به کار برده باشــد و همچنین از حضور خانم ها و کودکان در اجرای 
طرح ها بهتر استفاده کند در فهرست منتخبین قرار می گیرد، خاطرنشان می کند: 
»البته این کتابخانه ها باید اهالی روستا را نیز درگیر طرح های خود کرده و مشوق 
آنها در ترغیب بیشتر به کتابخانی باشند که این روستاها در بخش استمرار به عنوان 
روستای برگزیده دوستدار کتاب انتخاب می شوند و این فرایند ممکن است چندین 

سال زمان ببرد.«
او دراین باره با اشاره به اینکه روستای علوی سال 65 به عنوان روستای دوستدار 
کتاب برگزیده شــد و در سال جاری نیز در بخش اســتمرار این جشنواره به جمع 
روستاهای برتر راه یافت تأکید کرد: »البته طی سال های گذشته روستاهای دیگری 
نیز از شهرستان کاشان در این جشنواره شرکت کردند که حایز رتبه برتر شدند؛ همچون 
روستای وادقان، ســن سن و همچنین کتابخانه مشــکات قبل از اینکه مشکات 
شهر شــود.« او در ادامه تصریح کرد: »تمرکز در این جشنواره بیشتر روی فعالیت 
کتابخانه های روستایی در حوزه بانوان و کودکان است. هرچه این کتابخانه ها موفق 
شوند با کمترین امکانات فضا را برای ترغیب بچه ها در مراجعه به کتابخانه فراهم 
کنند و روستای خود را به عنوان روستایی فعال در حوزه کتاب معرفی کنند از شانس 
بیشتری برای منتخب شدند برخوردارند.« شعبانی تبار با اشاره مهاجرات روستاییان 
به شهرها به دلیل کمبود امکانات افزود: »این قبیل فعالیت ها در حوزه کتابخانه ها 
باعث بازگشت روستاییان به روستاها شده و روستای علوی فعالیت های خوبی 
در این زمینه با فعالیت کتابخانه علوی، مؤسســات فرهنگی و سازمان های مردم 
نهاد انجام داده است.« این مقام مسئول در اداره ارشاد شهرستان کاشان می گوید: 
»زمین بیشتر کتابخانه های روستا از طرف اهالی روستا اهدا می شود و پیش از این 
در زمانی که مسئولیت کتابخانه ها با ادارات ارشاد بود ساخت و ساز این کتابخانه ها 
را هم این اداره بر عهده داشــت؛ اما در حال حاضر با توجه به مســتقل شدن نهاد 
کتابخانه ها اگر خیری در روســتایی زمینی اهدا کند با همکاری دهیار و بخشدار 
آن منطقه ســاختمان کتابخانه در آن زمین احداث می شــود و در این صورت این 
کتابخانه ها یا مستقلًا زیر نهاد اداره کتابخانه اداره می شوند و یا به صورت مشارکتی 
و توسط بخش خصوصی اداره شــده و نهاد کتابخانه ها هم کتاب های آن را تأمین 
می کند.« دبیر جشنواره روستاهای دوستدار کتاب کاشان اظهار می کند: »امسال 
علاوه بر روستای علوی، پرونده فعالیت های کتابخانه های روستاهای سن سن، 
وادقان و پندآس هم برای این جشنواره ارسال شــده بود، که در این بین کتابخانه 
روستای علوی برگزیده شــد.«  طبق گفته محمدمهدی صباغی، سرپرست اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان براساس برنامه ریزی های انجام شده، قرار است 
فردا از فاطمه سادات هاشمی، مسئول کتابخانه روستای علوی و مجری این برنامه 

با حضور مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تقدیر شود.
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